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народното събрание от-
хвърли кандидатурата на 
номинирания от ГеРБ за 
премиер проф. николай Га-
бровски. той получи под-
крепата на 113 депутати, а 
против бяха 125. “Принци-
пите в политиката победиха. 
нашата позиция е отдавна, 
тя е принципна и последова-
телна, така че с нищо не из-

ненадваме”, коментира кор-
нелия нинова.

“Ще изчакаме президен-
тът да връчи втория мандат 
на “Продължаваме промяна-
та” и ако ни поканят на раз-
говор, ще се отзовем. ние не 
бягаме пред вятъра”, поясни 
нинова. Първата им заявка 
беше, че няма да предлагат 
кабинет, втората - че ще е 

кабинет на малцинството, 
третата - не знаем какво, 
уточни тя.

БсП няма да промени 
позицията си и ще гласува 
против ветото на президен-
та в подкрепа на приетия 
изборен кодекс, категорич-
на е нинова. “не приемаме 
мотивите, защото звучат не-
сериозно”, обясни тя. нино-

ва даде пример с аргумента 
на Радев, че не трябва да се 
дава възможност за право на 
избор на българските граж-
дани как да гласуват. “Пра-
вото било само за кого да 
гласуват. ние сме за свобо-
дата на избора”, коментира 
нинова.

Произвол
Парното няма да ПоскъПва През януари

отхвърлиха Габровски 
като премиер
Щегласувамепротивветотонапрезидента
надИзборниякодекс,заявиКорнелияНинова
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Да се предвидят компенсации за битовите потребители на газ 
призова зам.-председателят на Българската газова асоциация Кирил 
Темелков. Според него сега е моментът това да се направи.

два дочакал отрицателния вот 
срещу предложения кабинет от 
ГеРБ-сДс, президентът Радев удари 
вето на хартиената бюлетина. Защо-
то според него има опасност за нару-
шаване на тайната на вота, създаване 
на правна несигурност и предпостав-
ки за произвол. 

По цяла европа се гласува с хар-
тиена бюлетина, но само у нас спо-
ред президента има такава опасност. 

Радев обаче не спря дотук. в мо-
тивите се казва още, че хората, които 
ще изберат машините,  не са равнопо-
ставени на тези, които ще гласуват с 
хартия. Освен това “свободата на из-
бор” била по същество “субективно-
то предпочитание на избирателя”. А 
според Радев такава “свобода на из-
бор” не може и не трябва да замества 
прилагането на общозадължителни 
правила в изборния кодекс.

От целия този абсурден каламбур 
разбираме, че свободата да избира-
ме как ще гласуваме противоречи 
на общозадължителните правила. 
Удивително как досега хартиената 
бюлетина, властваща по избори три 
десетилетия, не им противорече-
ше! и как въпросните правила нито 
преди машините, нито след тяхното 
въвеждане с нищо не допринесоха 
за изсветляване на изборния про-
цес. напротив - изборните мушии с 
машините ставаха като детска игра. 
Че даже вкараха поредица от нови 
политически проекти в парламента 
с отнемането на реални гласове от 
други партии. например, от гласове-
те на БсП.
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Нора СТОИЧКОВА
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неизПолзваните 
отПуски 
от 2020 Г. 
изГарят 

Стр. 3

2022 - 
Година 
на Пенсиите

БсП в софия 
иска 15% 
По-ниска 
такса смет

Снимкибта

ПодкреПиха 
левицата 
за БезПлатните 
учеБници

кристиан виГенин:
най-устойчива 
в Парламента
е „коалицията на войната”
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Платеният годишен отпуск 
за 2020 г., който досега не е из-
ползван от служителите, може 
да се пусне само до края на тази 
година. След това неизползва-

ните дни изгарят, напомниха от 
Главната инспекция по труда. 
Разпоредбата, която ограничава 
работниците да отлагат отпуска-

та си за по-дълги периоди, беше 
приета още през 2010 г. тогава 

се установи, че чиновници имат 
натрупани много дни, които 
държавата трябваше да им плати 
при съкращение.

Инспекцията напомня, че 
всеки работник е длъжен да 
използва платения си годишен 
отпуск до края на календарната 
година, в рамките на която той 
се полага. Задължение на рабо-

тодателя е в началото й да ин-

формира служителите си колко 
дни имат да ползват и колко са 
им останали от предишната го-

дина. Работодателят трябва да 
създаде и ред за ползването на 
отпуските.

По искане на работника част 
от платения отпуск може да се 
отложи и да се използва през 
следващата календарна година, 
но само със съгласието на рабо-

тодателя. По важни производ-

ствени причини работодателят 
също би могъл да отложи част 
от отпуска, но той е длъжен да 
осигури ползването на поне по-

ловината дни в годината, за ко-

ято се полага. Останалите дни 
трябва да се използват най-късно 
до средата на следващата, разяс-

няват още от “Инспекцията по 
труда. Служителите имат право 

след този срок с 14-дневно пре-

дизвестие да използват прехвър-

лените дни, като в случая не е 
необходимо съгласието на рабо-

тодателя. При напускане работ-

никът има право на обезщетение 
за дните, които не са погасени по 
давност. давността спира, ако 
служителят ползва друг вид от-

пуск - за бременност и раждане, 
гледане на дете и друго.

водата на около 40 абонати в с. 
Яхиново, които имат задължения над 
1000 лева към вик в дупница, ще бъде 
спряна. втори ден вчера цялото село бе 
без вода, докато екипите на вик режат 
тръбите към некоректните платци.

до крайната мярка се стигна, след 
като домакинства в Яхиново не си 
плащат с години, каза кметът на село-

то Софка Скоклева.

вик в дупница, което е с около  
2 млн. лева задължения и е пред фа-

лит, ще спира водата на некоректни 
абонати и в други от 16-те села и в 
града. дружеството не може да изпла-

ти заплатите на администрацията и 
екипите по поддържането на вик мре-

жата, сметките му са под запор заради 
задължения към НАП, “електрохолд” 
и доставчици. 

Нашата колежка от 
международния отдел 
таня Глухчева бе отли-

чена с награда в десетото 
издание на журналисти-

ческия конкурс “Светове 
и цветове”, организиран 
от Сдружението на испа-

ноговорещите журнали-

сти в България. 5-членно 
жури в състав: Георги 
Митов- председател на 
УС на СИЖБ, къдринка 
къдринова, зам.-предсе-

дател на УС на СИЖБ, 
Мария Пачкова, член на 
УС на СИЖБ, Снежана 
тодорова, председател 
на УС на СБЖ, веселин 
Симов, прокурист на-

аRoca-България дадоха 
грамота и книга на за-

служилите.
конкурсът се органи-

зира всяка година в па-

мет на отишлите си през 
2012 г. журналисти ис-

панисти Светлана Пла-

шокова-Митева и Саму-

ел Франсес. конкурсът е 
съставен от 3 тематични 
направления. във вся-

ко от тях се присъждат 
по 3 отделни награди в 
категориите “Печатни и 
интернет издания”, “Ра-

диопредавания”, “теле-

визионни предавания”.
На тържествената 

церемония присъства 
посланикът на кралство 
Испания в България Н. 
Пр. г-н Алехандро По-

ланко Мата, представи-

тел на Институт “Сер-

вантес” в София и др.
“Посвещавам на-

градата на всичките ми 
преподаватели, на коле-

гите ми от дУМА, на се-

мейството ми, на всички 

приятели, които вярват в 
мен, обичат ме и ме под-

крепят! Посвещавам я и 
на всички останали, кои-

то ме стимулират да да-

вам най-доброто от себе 
си!”, заяви таня. 

Кметът на Русе Пенчо Милков зае първо място в класацията 
“Индекс на местната система за почтеност” на световната 
коалиция за борба с корупцията “Прозрачност без граници” 

Неползваните отпуски от 2020 г. изгарят 

Режат тръбите за вода 
на неизрядни платци

Наша колежка с награда на 
испаноговорещите журналисти

  �
Деси ВЕЛЕВА

единодушно всички 178 де-

путати, присъстващи в парла-

ментарната зала, одобриха вчера 
привечер предложението на БСП 
за безплатни учебници за всички 
ученици. Още през октомври ли-

дерът на БСП корнелия Нинова 
и група депутати внесоха проме-

ни в Закона за предучилищното 

и училищно образование, които 
предвиждат безплатни учеб-

ници да има и за гимназистите 
- от 8 до 12 клас. Анализите на 
социалистите показват, че ще са 
нужни 80 млн. лева за първата 
учебна година и по 8 млн. лева за 
втората и трета от ползването на 
помалагата. Проектът на БСП бе 
подкрепен от ресорната комисия 
преди близо месец.

“така ще можем да помог-

нем на 300 000 деца и техните се-

мейства. Нужни са 80 млн. лева, 
което води до другия въпрос - за 
бюджета на държавата. Ако ни 
подкрепите, ще предвидим сред-

ства в Закона за удължителния 
бюджет”, заяви от парламентар-

ната трибуна корнелия Нинова. 
депутатът от БСП Ирена 

Анастасова припомни, че пред-

ложенията на социалистите не 
са нови и са правени още в рам-

ките на 44-то НС. “Логично е, че 
предложенията се дават точно от 

нас, тъй като за нас са приоритет 
образованието и социалната сфе-

ра. Убедени сме, че безплатните 
учебници са неотменимо условие 
за равен достъп до образование”, 
категорична бе Анастасова. тя 
се противопостави на идеи само 
за някои по-бедни семейства да 
се осигури такава подкрепа или 
само за учебници в електронен 
формат. “Ножицата между бедни 
и богати е толкова широко разтво-

рена, че не можем да си позволим 

да разделяме децата и в училище 
на бедни и богати”, обоснова се 
депутатът от БСП. тя цитира 
данни от неофициална анкета, 
според която 43 на сто от гимна-

зистите в София нямат учебни-

ци. Според Анастасова грижа на 
държавата е да осигури безплат-

ните помалага, а на учителя - да 
накара учениците да ги отворят. 
“Образованието е скъпо, но ин-

вестициите в него се възвръщат 
стократно”, заяви Анастасова. 

Депутатите подкрепиха БСП 
за безплатните учебници
Такащепомогнемна300000децаитехнитесемейства,
заявилидерътнасоциалиститеКорнелияНинова
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Юлия КУЛИНСКА

кандидатурата на но-

минирания от герб кан-

дидат за премиер проф. 
Николай габровски бе 
отхвърлена от Народно-

то събрание вчера. “За” 
гласуваха 113 народни 
представители, а “про-

тив” бяха 125. Очаквано 
одобрението дойде от 
всички 67 депутати на 
герб, от дПС дойдоха 
35 гласа, а от “български 
възход” - 11. “Продължа-

ваме Промяната”, бСП, 
“демократична бълга-

рия” и “възраждане” гла-

суваха против. След като 
кандидатът за премиер 
не беше ободрен, пред-

ложенията за структура и 
състав на кабинета не се 
гласуваха. в началото на 
заседанието се регистри-

раха 228 от 240 народни 
представители. Цялата 
Пг на “бСП за българия” 
присъстваше в залата. 

Ние, депутатите от 
коалиция “бСП за бълга-

рия”, няма да подкрепим 
правителство, предложе-

но от герб, с кандидат 
за министър-председател 
проф. габровски, заяви 
лидерът на бСП корне-

лия Нинова от парла-

ментарната трибуна. тя 
припомни, че решението 
е взето от Националния 
съвет на партията на 8 
октомври. “то не е ко-

нюнктурно, то не е за оп-

ределени лица, то е прин-

ципно, последователно и 
отстоявано години наред. 
Поне от 6 години ние во-

дим борба за промяна на 
модела на управление на 
герб. За промяната на 
начина, по който герб 
упражняваха властта”, 
подчерта Нинова.

“Още през 2017 г. на-

рекохме този модел пара-

лелна държава и продъл-

жаваме да се борим с нея. 
тя представлява неува-

жение към институциите, 
към разделението на вла-

стите и взаимния им кон-

трол, задкулисно вземане 
на решения в интерес на 
малцина и обогатяването 
им за сметка на мнози-

на. ръст на бедността и 
на неравенствата, краж-

би и корупция и липса 
на справедливост чрез 
ефективни съдебни при-

съди за онези, които са 
прекрачили прага на за-

кона. това е паралелната 
държава и тя няма цвят, 
уважаеми народни пред-

ставители. тя може да е 
присъща на всяка партия 
и за всяко правителство”, 
заяви Нинова.

С изненада чухме 
председателят на Стра-

тегическия съвет към 
президента да казва, че 
има поносимост между 
президентската институ-

ция и герб, изтъкна тя. 
“дали тази дума не е сла-

ба, дали просто този мо-

дел на управление не се 

приспособява към всяка 
нова власт, към всеки си-

лен на деня? и дали това 
не е голямото предизви-

кателство пред всички 
нас, като общество и като 
политици? Защото освен 
пред множество кризи, 
сме изправени пред една 
сериозна - загуба на пар-

ламентарната демокра-

ция. За нас връщането на 
авторитета на партиите в 
очите на хората премина-

ва през изчистването на 
партиите от собственото 
им задкулисие и зависи-

мости. и това е най-голя-

мото предизвикателство 
пред политическата класа 
днес”, отбеляза Нинова.

По думите й сме из-

правени пред множество 
кризи и в резултат на 
войната - икономическа, 
енергийна, социална, 
демографска. “имаме 
две задачи и имаме две 
възможности, за да ги 
решим. Първата е да про-

дължим борбата с модела 

на управление, наречен 
от нас отдавна паралелна 
държава. втората задача 
е да преведем българия 
през кризите отговорно и 
с мисъл за хората”, посо-

чи Нинова. 
От бСП очакват вто-

рия и третия мандат. От-

ворени сме за разговори 
за търсене на възмож-

ност за надпартиен, за 
национален интерес, но в 
името на тези две цели - 
продължаване на борбата 
с паралелната държава, 
върховенство на закона, 
справедливост, борба с 
бедността и неравенства-

та и превеждане на бъл-

гария през предстоящите 
зимни месеци, с перспек-

тива за сериозни промени 
в системите ни на здраве-

опазване, образование и 
социална политика”, ка-

тегорична е Нинова.
Заседанието започна 

с представянето на проф. 
габровски от шефката на 
Пг на герб десислава 

атанасова. тя подчерта 
постиженията и успехите 
му като лекар. Неврохи-

рургът представи прио-

ритетите на избрания от 
него кабинет, но се запъ-

на няколко пъти на дума-

та “фискална”.  
“Няма да подкрепим 

правителство с мандат 
на герб, готови сме да 
подкрепяме отделни по-

литики, които смятаме 
за важни. 7-те приори-

тета на този кабинет са 
прекопирани от нашата 
програма”, заяви предсе-

дателят на Пг на ПП ан-

дрей  гюров. Според него 
експертен кабинет не съ-

ществува, всеки кабинет 
е политически, а българ-

ският опит с експертни 
кабинети е горчив. “Зад 
експертните правител-

ства стои винаги чужда 
воля, за съжаление тази 
воля доведе българия до 
челните места на всич-

ки негативни класации в 
европа. Завръщането на 

Промяната тепърва пред-

стои”, подчерта гюров.
лидерът на дПС мус-

тафа карадайъ призова за 
подкрепа на кабинета на 
герб. Според него ос-

новната характеристика 
на днешното историче-

ско време е криза. По 
думите му войната на ня-

колкостотин километра 
от нас, тежката полити-

ческа криза, икономиче-

ската криза, липсата на 
план за възстановяване и 
оперативни програми са 
предпоставка за търсене 
на решение чрез съставя-

не на редовен кабинет.
От “възраждане” 

бяха категорични, че 
няма да подкрепят проф. 
габровски, защото имат 
сериозни и непреодоли-

ми вътрешни и външни 
разминавания. “демо-

кратична българия” ще 
положи всички усилия 
максимално да се реали-

зират шансовете с вто-

рия мандат за съставяне 
на правителство, заяви 
Христо иванов.

При липса на ста-

билно гарантирано коа-

лиционно мнозинство в 
парламента няма как да 
има устойчив кабинет, 
смята той. единствено-

то нещо, което може да 
закрепи един кабинет, е 
ясен отговор кой носи от-

говорност за него и какви 
цели се поставят, добави 
иванов.

“Ще подкрепим пер-

сонално проф. габровски 
като кандидат за преми-

ер, в същото време пар-

ламентарната група на 
“български възход” няма 
да подкрепи предложена-

та структура и състав на 
кабинета, заяви лидерът 
на партията Стефан янев. 
По думите му причината 
е липсата на политическо 
споразумение и на яснота 
кой носи политическата 
отговорност за подкрепа-

та на този кабинет и не-

говите бъдещи решения.

Отхвърлиха проф. Николай 
Габровски като премиер
Отворенисмезаразговоризавторияитретиямандатсвъзможност
занадпартиенинационаленинтерес,заявиКорнелияНинова

бСП няма да подкрепи 
ветото на президента румен 
радев върху промените в из-

борния кодекс, заяви лидерът 
на бСП корнелия Нинова в 
кулоарите на НС. Няма да 
променим позицията си, ще 
гласуваме против ветото и в 
подкрепа на приетия избо-

рен кодекс, както беше досе-

га, категорична е тя. Според 
Нинова няма противоконсти-

туционност в измененията, 

а мотивите на президента не 
звучат сериозно.

“Очевидно по някаква це-

лесъобразност действа дър-

жавният глава. Не приемаме 
мотивите му. те не звучат 
сериозно”, поясни Нинова. тя 
даде пример с аргумент на ра-

дев, че не бива да се дава пра-

во на избор на хората как да 
гласуват, а за кого. Свободно-

то право на избор било за кого 
да гласуват, а как да гласуват 

трябвало да е заковано в зако-

на, посочи Нинова. По думите 
й не е ясно защо президентът 
е против параваните, защото 
и сега машинното гласуване 
се извършва зад подобни пре-

гради. 
По-рано президентът ру-

мен радев подписа указ, с 
който връща за ново обсъж-

дане промените в изборния 
кодекс, приети от 48-то На-

родно събрание.

От мотивите става ясно, 
че държавният глава не е съ-

гласен с възможността да се 
гласува смесено чрез харти-

ена бюлетина и машинно. в 
аргументите му се посочва, 
че приетите промени оставят 
в повечето от секциите изби-

рателят по свое усмотрение 
да определя начина на гласу-

ване - с хартия или с машина, 
вместо законът императивно 
да го постанови по определе-

ни критерии.
ветото да не бъде уважено 

и промените в ик да се запа-

зят, категорична е десислава 
атанасова, председател на 
Пг на герб. Според нея има 
достатъчно сериозно заяве-

на воля от парламентарните 
групи това вето да не бъде 
уважено и да се препотвърдят 
промените в изборния кодекс 
такива, каквито са гласувани 
преди две седмици.

БСП няма да подкрепи ветото върху Изборния кодекс
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Общинските съветници 
от групата на "БСП за Бълга-

рия" в София предлагат так-

са смет за физически лица за 
2023 г. да бъде намалена с 15 
на сто. За поредна година те 
няма да подкрепят план-смет-

ката за дейностите, свързани 
с чистотата, която трябва да 
бъде гласувана днес. двете 
решения бяха възложени на 
общинските съветници от 
членовете на градския съ-

вет на БСП в София. На свое 
заседание те приеха и офи-

циална позиция по темата. 
Освен тези задачи, бяха въз-

ложени още две, като едната 
бе съветниците да предложат 
създаването на общинско 
дружество или предприятие, 
което да извършва дейност-

ите по чистотата в столицата 
след изтичане на договорите с 
външните изпълнители. дру-

гото предложение на БСП е 
към разходната част на план-
сметката машинното миене 
и метене да се увеличи на 30 
пъти като мярка срещу фини-

те прахови частици и подо-

бряване качеството на атмос-

ферния въздух.
"анализът на планирането 

и изпълнението на План-смет-

ките за чистота на Столичната 
община показва, че е налице 
трайна тенденция през годи-

ните да се събират и израз-

ходват все по-големи суми", 
пише в позицията, приета от 
градския съвет на БСП. в нея 
се припомня, че в критичната 
2009 г. София разполагаше 
със 130 млн. лв. за почиства-

не на града, а през 2023 г. са 
предвидени над 260 млн. лв., 
което е със 100% повече.

въпреки непрекъснато-

то нарастване на събраните 
приходи, градът остава все 
така мръсен, прашен и непо-

ддържан, констатират соци-

алистите в позицията си. те 
напомнят, че столицата все 
още няма надеждна система 
за управлението на сметта, 
независимо от наличието на 
най-скъпо струващата на те-

риторията на еС инсталация 

за механично-биологично 
третиране на битовите отпа-

дъци. За дейността на този 
завод за смет през 2022 г. са 
предвидени 27,7 млн. лева, 
от които близо половината 
са предвидени за разходи за 
външни услуги. "всъщност, 
СО е изградила и поддър-

жа система за генериране на 
средства от гражданите и пос-

ледващото им изразходване 
за неясни цели, нямащи нищо 
общо с дейността, за която се 
събират", категорични са со-

циалистите.
в позицията си те отбе-

лязват, че неправилното уп-

равление на отпадъците на 
града води до непрекъснато 
аутсорсване и увеличаване на 
разходите за външни изпълни-

тели и прахосване на около 14 
млн. лв. годишно от парите на 
софиянци за заплащане на ци-

ментовите заводи за транспор-

тиране и изгаряне на произ-

вежданото от завода за твърди 
отпадъци RDF гориво.

Близо 5200 студенти се обучават в 
съвместни програми с чуждестранно 
висше училище през пролетта на 2022 
г. и ще получат двойни дипломи.  

данните за броя и вида на съв-

местните програми с чуждестранни 
вузове бяха събрани за първи път 
за целите на рейтинговата система 
на университетите през юни 2021 г. 
тогава диплома от чуждестранен вуз 
можеше да се получи в 75 съвместни 
програми в 24 направления, предла-

гани в 24 български висши училища. 
тази година направленията и универ-

ситетите остават 24, но програмите 

вече са 104, а студентите, които ще 
получат двойна диплома, се увели-

чават от 4900 на 5200. докторантите 
пък намаляват от 101 през 2021 г. на 
64 души през 2022 г.

Най-старата действаща съвмест-

на програма е създадена през 1990 г. 
между техническия университет и 
технологичния институт в карлсруе, 
германия, с обучение на немски език 
по специалност "Общо машинострое-

не" за бакалаври и магистри. 
Най-голям брой съвместни програ-

ми имат Софийският университет и 
тУ в София - по десет.

въпреки новината, че 
104 снегорина са излезли 
по улиците на София, пак 
имаше недоволни столи-

чани от непочистени буле-

варди в ранните сутрешни 
часове вчера. в същото 
време от крайни части на 
града като владая имаше 
сигнали за неправилно 
паркирани коли, които 
пречат на снегорините да 
обработят улиците. 

Според ръководство-

то на Столичната общи-

на приоритетно са обра-

ботвани със соли против 
заледяване пътните плат-

на на улиците, по кои-

то се движи градският 
транспорт, и основните 
улици в кварталите. в 
районите "Овча купел", 
"Надежда", "Панчарево", 
"Подуяне", "витоша" и 
"Оборище" от улиците 

се е избутвал и сняг. 
От Столичната общи-

на напомниха на шофьор-

ите да се придвижват 
със съобразена с пътната 
обстановка скорост и да 
спазват дистанция. Упра-

вителите на етажна соб-

ственост и на търговски 
обекти имат задължени-

ето да почистят от снега 
прилежащите към сгра-

дите тротоари. 

Общински празник 
"коледно веселие" съ-

бра в залата на кук-

ления театър "георги 
митев" в ямбол децата 
от детските заведения и 
подготвителните групи 
в училищата на община 
"тунджа". кукленият 
театър изненада децата 
с представлението "ко-

ледно веселие" и пре-

дизвика много емоции.
децата бяха впе-

чатлени от историята, 
разказана от куклите, 
от добрия и справед-

лив дядо коледа, весе-

лиха се и пяха заедно с 
него любими коледни 
песни. 

Поздрав към всич-

ки за предстоящите 
коледно-новогодишни 

празници отправиха 
зам.-кметът димитър 
димитров и председа-

телят на Общинския 
съвет в "тунджа" Нели 
Славова. всяко от дет-

ските заведения и под-

готвителните групи си 
тръгна от празника с 
дидактични подаръци, 
които ще им бъдат по-

лезни в обучението.

БСП в София иска 15%
по-ниска такса смет
Общинскопредприятиедачистистолицатапредлагатсоциалистите

Над 5000 студенти  
ще получат двойна диплома

  �
Аида ОвАнес

От януари до октомври чрез бюрата 
по труда са си намерили работа 143 752 
безработни, сочат данните на агенция-

та по заетостта. От тях едва 20 на сто са 
били с висше образование. На работа 
чрез бюрата по труда са устроени 6590 
души с увреждания, 24 790 са до 29 г., 
48 546 души са над 50 г. За десетте ме-

сеца на годината на работа са устроени 
и 16 176 продължително безработни.

въпреки че напоследък отново се 
заговори за "внос" на работна ръка от 
трети страни, през октомври търсене-

то на работна сила в бюрата по труда 
намалява, отчитат от аЗ. там са заяве-

ни общо 12 499 работни места, което е 
с 14% по-малко от септември и с над 
22% по-малко от октомври 2021 г. все 
пак повечето от незаетите места са в 

реалната икономика, а останалите са 
субсидирани работни места. Най-тър-

сените работници са в сферата на услу-

гите. Следва сектор "индустрия", като 
близо една трета от обявените места 
са в преработващата промишленост. 
търсят се и специалисти в икономи-

ческата дейност "търговия; ремонт на 
автомобили и мотоциклети", в хотели-

ерството и ресторантьорството, в стро-

ителството, в професионални дейности 
и научни изследвания и др.

През октомври най-голям брой сво-

бодни работни места на първичния 
пазар се отчитат на територията на Со-

фия и Пловдив, следват варна, Стара 
Загора и т.н.

От декември 2019 г. до края на ноем-

ври т.г. регистрираните безработни са 
932 632 души, а постъпилите на работа 
- 626 699, сочат данните на НСи, които 
институтът заедно с аЗ представя еже-

седмично от началото на пандемията. 

Община „Тунджа” подари  
на децата „Коледно веселие”

Близо 28 000 безработни 
висшисти са устроени на работа

104 снегорина излязоха  
по улиците на София

снимкаБТа
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втори пореден месец наци-

оналният статистически инсти-

тут отчита забавяне на ръста 
на цените на потребителските 
стоки и услуги. През ноември 
месечната инфлация е 0,8%, а за 
една година е 16,9%. Пикът на 
инфлацията е през септември, 
когато цените на потребител-

ските стоки и услуги пораснаха 
с 1,2% само за един месец и с 
18,7% - за година. През октом-

ври нСи отчете лек спад до 
17,6% годишно.

През ноември спрямо пре-

дходния месец най-голямо 
е увеличението на цените в 
групите: развлечения и култу-

ра - 2,9%, съобщения - 2,7%, 
здравеопазване - 1,7%, храни-

телни продукти и безалкохолни 
напитки - 1,7%. намаление на 
цените е регистрирано в групи-

те: жилища, вода, електроенер-

гия, газ и други горива - 1,5%, и 
транспорт - 0,5%.

Сред хранителните проду-

кти най-силно са поскъпнали 
през ноември краставици - с 
13,6%, домати - с 12%, извара 
- с 8,5%, яйца - с 6,4%, пряс-

но мляко - с по 4,8%, гъби - с 
4,1%, кашкавал - с 3,8%, сол - с 

3,5%, плодови сокове - с 3,4%, 
зрял лук - с 2,9%, бира - с 2,9%, 
месо от едър рогат добитък - с 
2,8%, моркови - с 2,8%, замра-

зена риба - с 2,7%, кисело мляко 

- с 2,7%, ориз - с 2,7%, трайни 
колбаси - с 2,6%, сушени зе-

ленчукови подправки - с 2,5%, 
сирене - с 2,4%, зрял боб - с 2%. 
в същото време се отчита поев-

тиняване на зелето - с 14,7%, зе-

лена салата - с 9%, цитрусови и 
южни плодове - със 7,3%, ябъл-

ки - с 2,6%, зрял чесън - с 2,1%, 
минерална вода - с 2%, олио - с 

1,6%, маргарин - с 1,4%, хляб 
“добруджа” - 1% и др.

През ноември най-силно 
са се повишили цените на пар-

ното за отопление - с 24,1%, 
куриерските услуги - със 17%, 
финансовите услуги на банки-

те - с 5,7%, цените на почивка 
и туристически пътувания в 
страната - с 5,6%. Поскъпнали 
са и автомобилните застрахов-

ки - с 3,3%, течни препарати 
за почистване на дома - с 2,5%, 
цветарство - с 2,3%, газ пропан-
бутан за ЛтС - с 2,2%, кина и 
театри - с 2,1% и отоплителни 
уреди - с 2%.

в същото време статисти-

ката отчита поевтиняване на 
централното газоснабдяване - с 
41,2%, метан за ЛтС - с 36,7%, 
международни полети - със 
7,5%, прахосмукачки - с 2,4%, 
лаптопи - с 2,3%, автомобилен 
бензин а95н - с 1,8%, пелети - с 
1,6%, продукти за лична хигие-

на - с 1,5%, автомобилен бензин 
а100н - с 1,4%.

Цените на лекарствените 
продукти са нараснали с 2,2%, 
а на стоматологичните и лекар-

ските услуги са се увеличили 
съответно с 0,8 и 0,6%.

Унгарското правителство удължи 
действащите тавани на цените на ос-

новните хранителни продукти до 30 
април. това е съобщило министер-

ството на земеделието за Унгарската 
новинарска агенция (мти), предава 
Бта. в изявление унгарският ми-

нистър на земеделието ищван над 
подчертава, че таваните на цените 
работят, защото “клиентите купуват 
повече от продуктите, които могат да 
получат на по-достъпна цена”. ми-

нистърът обосновава необходимостта 
от удължаване на тавана на цените с 
“проточващия се въоръжен конфликт 
в Украйна и високата инфлация, пре-

дизвикана от провалените санкции на 
Брюксел”.

През януари правителството реши 
да замрази цените на нивата им от 
октомври 2021 г. мярката обхвана 
гранулираната захар, пшеничното 
брашно, слънчогледовото олио, свин-

ските бутове, пилешките гърди, както 
и прясното мляко с масленост 2,8%. 
През ноември списъкът беше разши-

рен, като бяха добавени и яйца и кар-

тофи, чиито цени не могат да бъдат 
по-високи от нивата, регистрирани на 
30 септември 2022 г. Годишната ин-

флация в Унгария бе 22,5 на сто през 
ноември, като се да се ускори допъл-

нително. Цените на хранителните про-

дукти в Унгария през ноември обаче 
са се повишили значително повече - с 
43,8 на сто на годишна база.

отиващата си 2022 г. ще се запомни 
с масовите пътувания на българските 
граждани в турция и по-специално в 
пограничните градове одрин, къркла-

рели и текирдаг, за да пазаруват, съоб-

щава за Бта кореспондентът в турция 
нахиде дениз. През август с указ на 
турския президент реджеп тайип ер-

доган на българските граждани се даде 
право да посещават турция само с лич-

ни карти, което още повече увеличи ту-

ристическия и шопинг потока.
на фона на високия курс на чуждите 

валути в турция предвид на катастро-

фалния спад на турската лира, българи-

те като клиенти са станали спасителен 
пояс за развитието на търговията и ико-

номиката на пограничните градове.
Според едно проучване на търсени-

ята на потребителите в Гугъл, най-мно-

го от българите са търсили за турция 

през 2022 г. отговор на въпроса "колко 
турски лири струва един грам злато?". 
на второ място по интензивност са тър-

сенията на въпроса "какъв е курсът на 
турската лира днес".а

търговците в близките до България 
одрин, кешан и къркларели очакват 
засилен поток от българи за пазарува-

не специално за коледните празници. 
Йомер Бичер, собственик на магазин за 
ядки, казва: ФБългарите купуват ядките 
с килограми. нашите хора не могат да 
купят в такива количества, защото при 
тези икономически условия за нас са 
невъзможно скъпи. но за българите це-

ните са изгодни. естествено, че ние сме 
много доволни от тяхУ.

По данни на търговско-промишле-

ната палата в одрин през уикендите по 
около 20 хиляди български граждани 
посещават града.

България трябва да 
стане член на еврозоната 
от 1 януари 2024 година 
и трябва да ускори рабо-

тата по подготовката за 
тази цел, пише в пози-

ция УС на Българската 
стопанска камара (БСк). 
организацията призова-

ва народното събрание 
да приеме необходимите 
законодателни актове, 
както и да бъде старти-

рана широка информа-

ционна кампания.
в позицията е запи-

сано, че нивата на ин-

формираност относно 
еврото и еврозоната са 
на най-ниско ниво в Бъл-

гария. това е извод от 
проучване на евробаро-

метър от пролетта, про-

ведено сред държавите 
от европейския съюз, но 
извън еврозоната.

всички членове на 
еС имат задължени-

ето да станат част от 
валутния съюз, когато 
изпълнят изисквания-

та. единствено дания 

договори изключение 
и има право да остане 
извън еврозоната. към 
момента във валутния 
съюз на общността са 19 
държави, като от 1 януа-

ри 2023 г. към тях ще се 
присъедини и Хърватия. 
Засега извън еврозоната 
са България, румъния, 
Полша, Унгария, чехия 
и Швеция.

Ръстът на цените се забавя 
втори пореден месец
Въпрекитоваинфлациятанагодишнабазаоставависока-16,9насто

СнимкаЕмилиякоСтадиноВа

Унгария удължава тавана  
на цените на основни храни

Българите са най-слабо 
информирани за еврото

По 20 хил. българи пазаруват  
в Турция през уикендите
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"Лукойл нефтохим 
Бургас" ад се подготвя за 
преминаването към пре-

работка на неруски нефт 
от 2025 г. като основно 
предизвикателство от 
дружеството отчитат ло-

гистичните ограничения 
- транспортирането на го-

леми танкери през проли-

вите Босфор и дарданели, 
многократно увеличени-

те срокове за доставка и 
рисковете от забавяне на 
доставките поради ме-

теорологични или други 
причини. това става ясно 
от обсъждане, провело се 
в обществения съвет за 
партньорство на "Лукойл 
нефтохим Бургас", преда-

де Бта.
на 7 декември дирек-

торът на агенция "митни-

ци" Павел Геренски каза в 
парламента, че през 2021 
г. рафинерията "Лукойл 

нефтохим Бургас" е ра-

ботила с 50% неруски пе-

трол, но към днешна дата 
преработва малко над 88% 
руски петрол.

от "Лукойл нефтохим 
Бургас" намират за добра 
идеята за възраждане на 
проекта "Бургас-алексан-

друполис", но с подаване 
на суровина от Гърция към 
България - в подходящ ва-

риант, който да бъде реа-

лизиран от държавата или 
от държавно-частно парт-

ньорство. такова решение 
би допринесло за подобря-

ване на логистиката чрез 
избягване на проблемни-

те проливи, отчитат от 
компанията. отбелязват 
също, че е необходимо и 
изграждане на резервоа-

рен парк с капацитет от 
поне 1 млн. тона за смес-

ване на различни сортове 
нефт в микс с постоянно 

качество и осигуряване на 
необходимите "буферни" 
запаси в случай на забавя-

не на доставките.
Свързването на егей-

ско с черно море с неф-

топровод в съчетание с из-
граждането на достатъчно 
голяма резервоарна база ще 

спомогне за диверсифика-

ция на доставките на нефт 
за черноморските страни 
и допълнителна енергийна 
независимост. този про-

ект може да се превърне в 
нефтен хъб "черно море", 
който ще повиши ролята 
на България в енергийната 
сигурност на региона, смя-

тат в "Лукойл нефтохим 
Бургас".

над 7 млн. тона неф-

тена суровина е прера-

ботила бургаската рафи-

нерия през тази година. 
Произведени са 1,7 млн. 
тона високооктанов авто-

мобилен бензин, 3,1 млн. 
тона дизелово гориво и 
1,8 млн. тона други гори-

ва, специални продукти и 
полимери. За сравнение, 
през миналата година за-

ради пандемията прера-

ботката на нефтени суро-

вини е била 4,2 млн. тона.

Щом не ни допускат в Шен-

ген, правителствата на България 
и румъния да премахнат гранич-

ния контрол помежду си. това 
се посочва в позиция на камара-

та на автомобилните превозвачи 
в България, разпространена до 
медиите.

“камарата на автомобилните 
превозвачи в България подкрепя 
позицията на националния съюз 
на автомобилните превозвачи в 
румъния (UNTRR) - щом двете 
страни бяха блокирани по пътя 
си към Шенген, правителствата 
им да започнат активна рабо-

та за премахване на граничния 
контрол между тях”, пишат от 
организацията.

“и в двете държави транс-

портният сектор е водещ що 
се отнася до икономиките им. 
транспортният бранш както 
в България, така в и румъния 

пострада чувствително заради 
протекционистичните мерки, 
които еС въведе под името Па-

кет “мобилност I”. Целта е ясна 
- намаляване на конкурентос-

пособността не само на превоз-
вачите от двете държави, а и на 
техните икономики като цяло”, 
се посочва в позицията.

Според превозвачите недо-

пускането ни до Шенген е удар 

върху бизнеса, върху всички 
пътуващи хора, както и срещу 
водачите на тежкотоварни ав-

томобили, които са принудени 
да чакат с часове и дни на гра-

ницата.
от камарата призовават бъл-

гарските власти да предприемат 
мерки и стъпки съвместно с ру-

мънската страна за премахване на 
граничния контрол с румъния.

да се предвидят компенсации за би-

товите потребители на газ призова кирил 
темелков, зам.-председател на Българска-

та газова асоциация, пред Бтв във връзка 
с поисканата от "Булгаргаз" нова с 40% по-
висока цена за януари. С 53% по-скъп ще 
бъде газът през януари 2023 г. в сравнение 
със същия месец на 2022 г., ако предложе-

нието на "Булгаргаз" бъде прието.
"Цената за януари е зависима от спо-

товите пазари на европейските борси. до 
края на декември може да има промени, 
но тенденцията е да се запазят цените. 
в този микс влиза голяма част от газа, 
съхранен в чирен, а той беше на високи 
цени", припомни той. "азерският газ вли-

за с пълното си количество в микса, но 

през зимата потреблението е по-голямо, 
което намалява неговата част", уточни 
той. "За съжаление, не се коментират ком-

пенсации за газ за битовите потребители. 
това означава, че каквото е изменението 
за "Булгаргаз", с малко по-малко ще е за 
крайните потребители", коментира екс-

пертът. Според него бюджетът за 2023 г. е 
ключов за компенсации, но не се очертава 
той да бъде приет.

ако хората се откажат от газ и минат 
на ток, това ще натовари електроразпре-

делителната мрежа, посочи темелков. 
"Голяма роля има цената на газа в чи-

рен. там е нагнетено на по-висока цена", 
допълни кремен Георгиев, председател 
на асоциацията на топлофикационните 

дружества. "от 1 януари няма да има по-
високи сметки за парното. такива може 
да има от 1 юли следващата година", под-

черта той.

междувременно вчера сутринта при-

родният газ в европа поевтиня с 3,16% 
спрямо цената от предходния ден, показ-
ват данните от лондонската борса ICE. 
Фючърсите за януари 2023 г. на хъба ти 
ти еф (TTF) в нидерландия се търгуваха 
на 133,25 евро за мегаватчас или малко 
над 1330 долара за 1000 куб. метра. най-
големият ценови пик досега на водещата 
европейска газова борса бе отчетен на 26 
август - 346,52 евро за мегаватчас или 
около 3500 долара за 1000 куб. метра. 
Природният газ на "Газов хъб Балкан" в 
сегмента "ден напред" с ден за доставка 
вчера се повиши с 4,01% (205,54 лева за 
мегаватчас) в сравнение с цената му за 
вторник(197,61 лева за мегаватчас).

Призовават за компенсации 
за битовите потребители на газ
Новиценинапарнотоитоплатаводаможедаимачак
отюлидогодина,казахаотасоциациятанатоплофикациите

Кирил Темелков

националната компания 
“Железопътна инфраструкту-

ра” публикува предварителна 
информация за два проекта, 
заложени в Плана за възста-

новяване и устойчивост. Става 
въпрос за изграждането на ин-

термодален терминал в русе, 
както и внедряване на система 
за безопасност ERTMS, ниво 
2, в жп участъка русе-каспи-

чан. общата прогнозна стой-

ност на двата проекта е над 241 
млн. лв. без ддС. въпросните 
обявления са публикувани в 
регистъра за обществени по-

ръчки във вторник. останалите 
транспортни проекти - новият 
подвижен състав за БдЖ, все 
още остават да чакат своето 
време, но и те най-вероятно ще 

бъдат стартирани от минис-

терството на транспорта.
транспортният зам.-минис-

тър красимир Папукчийски 
съобщи през ноември в ресор-

ната комисия в парламента, 
че всички поръчки, свързани 
с проектите по ПвУ, ще бъдат 
обявени през средата на декем-

ври. на заседание на комисия-

та миналата седмица пък чле-

новете се притесниха, че ако 
процедурите не бъдат обявени 
навреме, то парите по втория 
транш може да се забавят. на-

родните представители бяха 
изключително разочаровани 
и от факта, че транспортният 
министър Христо алексиев 
отлага изслушванията и блиц 
контрола пред депутатите.

„Лукойл Нефтохим" минава на неруски нефт от 2025 г.

НКЖИ обяви проект
за интермодален 
терминал в Русе

Искат премахване на граничния контрол 
между България и Румъния
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накратко

Бранденбургската врата е осветена с думите на кюрдски език “Жена, живот, свобода”  
в знак на солидарност с протестиращите срещу репресиите и политиката на иранското правителство

снимкибта

еврокомисарката по въ-

трешните работи илва Йо-

хансон увери, че разширява-

нето на Шенген остава нейна 
основна задача. “решена съм 
това да се случи. Ще продъл-

жим да работим със Съвета 
на еС двете страни (Бъл-

гария и румъния) да бъдат 
приети следващата година”, 
декларира Йохансон по вре-

ме на дискусия в пленарната 
зала на европарламента.

в последвалите изказва-

ния повечето представите-

ли на политическите групи 
критикуваха Австрия и Ни-

дерландия заради отказа им 
да подкрепят влизането на 

двете страни в Шенгенска-

та зона. Цветелина Пенкова 
(БСП/Сид) призова дискри-

минационното отношение 
да не се допуска, а да се за-

клеймява. Групата на социа-

листите и демократите (Сид) 
смята, че действията на Ни-

дерландия и Австрия ще 
подхранят антиевропейските 
и популистките настроения в 
България и румъния. 

междувременно румън-

ският евродепутат от Наци-

онално-либералната партия 
рареш Богдан критикува 
предложение на Австрия за 
ограда по границата на Бъл-

гария с турция, съобщи те-

левизия “диджи 24”. той 
коментира информацията, че 
на срещата на върха на еС 
Австрия ще представи пет 
искания, свързани с мигра-

цията и бежанците, сред ко-

ито засилване на подкрепата 
на еврокомисията за държа-

вите, които са външна грани-

ца на еС, например с изграж-

дане на ограда по границата 
на България с турция.

“Не мисля, че оградите ще 
решат проблема на европа”, 
заяви рареш Богдан и допъл-

ни, че бившият президент до-

налд тръмп също не е успял 
да постигне много с оградата 
по границата с мексико. “Хи-

Догодина България
и Румъния в Шенген 
Дветестранипропускатпо-малкомигранти
отХърватия,коятобеприетавзоната

Френският президент еманюел макрон бе заменен от 
германския канцлер Олаф Шолц на срещата на върха еС-
АСеАН в сряда вечерта в Брюксел. Причината е, че макрон 
замина за катар заради полуфиналния мач Франция-мароко, 
който е по същото време.

“взаимното заместване в случай на отсъствие е практика 
във френско-германското партньорство и говори за близост и 
доверие между двете страни”, се казва в съобщение на френ-

ското президентство.
решението обаче сега е до известна степен необичайно, тъй 

като в последно време между Франция и Германия имаше раз-
ногласия по различни въпроси, отбелязва БтА. те се задълбо-

чиха до степен да бъде отложено съвместно германско-френско 
министерско заседание, предвидено за октомври. Смята се, че 
то вероятно ще се проведе януари. Оттогава макрон и Шолц се 
видяха няколко пъти, за да подновят партньорството.

След като присъства на мача в катар, макрон трябваше да 
отпътува през нощта от доха за Брюксел, за да присъства на ев-

ропейския съвет в четвъртък, уточнява елисейският дворец.

Макрон заряза ЕС
заради футбола 

трима българи и още 13 души са арестувани при операция в 
испания срещу мрежа за производство и пласиране на контра-

бандни цигари, съобщиха испанските сайтове “Navarra.com” и 
“Deia.eus”. Седем от задържаните са украинци. Останалите са 
испанци. това е най-голямата мрежа за подобна дейност в ев-

ропа, смятат властите. При обиските са иззети над 31 т тютюн 
и 4,5 млн. пакета цигари. мрежата е произвеждала около един 
милион цигари дневно.

в италия полицията арестува около 140 заподозрени във 
връзки с мафията, предаде дПА. 65 души са задържани в южната 
област калабрия и 13 в северния град Бреша. Предполага се, че 
са били част от калабрийската мафия Ндрангета, водеща в евро-

пейския наркотрафик. Прокуратурата е повдигнала обвинения за 
връзки с мафията, трафик на наркотици, пране на пари и изнудва-

не. Голяма част от задържаните са в предварителния арест, оста-

налите - под домашен арест или с наложени ограничения.
При друга операция на остров Сицилия полицията арестува 

около 60 души. те са обвинени в трафик на наркотици между 
калабрия и Сицилия.

Нашенци арестувани в
Испания за контрабанда

Сблъсъци между роми  
и полиция в Гърция 

Протестите на роми в Гърция 
получиха нов импулс, след като в бол-
ница почина младежът, прострелян 
от полицай в Солун преди повече от 
седмица. Инцидентът предизвика 
брожения заради подозрения, че слу-
жителят на реда е употребил оръ-
жие срещу 16-годишния младеж, пре-
следван заради неплатена сметка за 
гориво, заради ромския му произход.

Социалдемократите  
ще управляват  
в коалиция в Дания

Шест седмици след парламен-
тарните избори в Дания премиер-
ката в оставка Мете Фредериксен 
обяви, че е постигнала споразуме-
ние за съставяне на нов кабинет 
между социалдемократите, либе-
ралите и умерените. В парламента 
левите имат 50 от 179 места. На 
1 ноември те заявиха, че искат ко-
алиционно правителство, което да 
е отвъд традиционните разделения 
на ляво и дясно.

Кипър избегна стачка  
и спиране на тока

Кипър избегна прекъсвания на 
електроснабдяването, които щяха да 
оставят без ток почти половината 
страна. Те трябваше да започнат с 
насрочената стачка на работещи-
те в кипърската електроенергийна 
компания. Консултации между че-
тирите синдиката в компанията и 
трима министри - на енергетиката, 
на труда и на финансите, започват 
от понеделник.

Освободиха 13 жертви  
на сексуална експлоатация

В Испания освободиха 13 па-
рагвайки на възраст 35-37 години, 
жертви на сексуална експлоатация. 
Арестувани са петима - четирима 
парагвайци и испанец, с обвинения 
за трафик на хора, пране на пари и 
принадлежност към престъпна ор-
ганизация. 

Парламентът в ЮАР  
отхвърли импийчмънт  
на президента 

С 214 гласа “против” и 148 “за” 
парламентът на ЮАР отхвърли за-
почване на процедура по импийчмънт 
на президента Сирил Рамафоса зара-
ди недекларирани суми в чужда ва-
лута. За тях се разбра случайно, при 
обир в негово имение през 2020 г.

Американка от град Уейн в щата  
Оклахома носи вещи от дома си,  
разрушени от торнадо. Ако части  
от южните щати Оклахома,  
Луизиана и Тексас бяха ударени от 
торнада, в северните и централни 
щати Северна и Южна Дакота,  
Колорадо и Небраска се изсипаха  
снеговалежи и ледени дъждове.  
Температурите там паднаха до  
минус 29 и бяха отменени 70 полета

ЕврокомисарЙоХансон:

ляда мигранти минават еже-

дневно през оградата, която 
виктор Орбан направи към 
европа”, посочи румънският 
евродепутат.

“всеки ден през (за-

падно)балканския коридор 
преминават повече от 1500 
мигранти, за разлика от из-

точния балкански коридор, 
тоест през България-румъ-

ния, където броят им е под 
100. така че (тази теза) не 
издържа”, заяви Богдан. “те 
гласуваха с две ръце за раз-

ширяването на Шенгенското 
пространство. Ако то трябва 
да се реформира, не може 
да се действа с две мерки - 
в случая с Хърватия имаше 
една мярка, а в случая с ру-

мъния - друга”, допълни ев-

родепутатът.
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в писмено изявле-

ние, цитирано от АНА-
мПА, гръцкият адво-

кат на вече бившата 
зам.-председателка на 
еП ева кайли заявява, 
че клиентката му е из-

пълнявала и прилагала 
политиката на ес във 
всичките си контакти с 
катар. той допълни, че 
кайли е посетила емир-

ството по поръчение 
на председателя на еП 
роберта мецола и там 
стриктно се е придър-

жала към този дневен 
ред, като непрекъснато 

е била придружавана от 
високопоставения евро-

пейски служител робер-

то Бендини. и уточни, 
че сумите, за които бел-

гийските власти твър-

дят, че са в порядъка на 
1,5 млн. евро, са били 
конфискувани от девет 
души, от които в ареста 
се намират четирима.

От канцеларията на 
мецола обясниха, че 
председателката е дала 
инструкции как да се 
представя позицията на 
институцията и “нищо 
друго”.

Белгийският съд 
трябваше да се произ-

несе вчера дали кайли 
ще остане в ареста, но 
димитракопулос каза, 
че е препоръчал на бел-

гийските й адвокати да 
поискат отсрочка до 
вторник заради стачката 
на съдебните служители 
в Белгия.

десет офиса на 
еП бяха запечатани в 
страсбург от силите за 
сигурност, като част от 
разследване за коруп-

ция на световното пър-

венство в катар.

АдвокАтътнАЕвАкАйли:

Арестуваните журналисти през 2022 г. са рекорден брой - 533, съоб-

щиха в годишния си доклад “репортери без граници”. За сравнение, през 
миналата година те са били 488. Повечето от половината случаи (данните 
са към 1 декември) са в пет страни: китай (110), мианмар (62), иран (47), 
виетнам (39) и Беларус (31). в доклада се подчертава, че иранските вла-

сти са вкарали в затвора безпрецедентен за последните 20 години брой 
журналисти, след като страната бе обхваната от масови протести, започ-

нали през септември. Повече са и убитите репортери - 57. През 2021 г. са 
били 48, а през 2020 г. - 50.

Усилията на енергийните министри на ес да постиг-

нат споразумение за ограничаване цената на природния 
газ се провалиха след повече от 6 часа разговори, пише 
“Политико”. има много дълбоки различия сред страни-

те от ес дали изобщо трябва да има таван и ако да - на 

каква цена ще бъде задействан.
междувременно стана ясно, че до следващите пар-

ламентарни избори близо 40 на сто от британските 
семейства няма да могат да поддържат достоен стан-

дарт на живот към 2024 г. това се посочва в оценка 

на икономисти, цитирана от световните агенции. след 
около година приблизително 30,6 милиона души няма 
да могат да си позволят елементарни неща, като това 
да сложат храна на масата, сочи анализ на “Ню иконо-

микс фаундейшън”.

Рекорден брой 
журналисти в затвора

В брюксел не се споразумяха за таван на цената на природния газ

СниМкАБтА

Представителят на Републиканската партия в Камарата на представителите Анди Бригс 
призова пред репортери и в компанията на свои съмишленици да се задейства процедурата 
по импийчмънт срещу министъра на вътрешните работи Алехандро Майоркас заради 
провала му да спре мигрантите, пресичащи границата от Мексико

русия не може да “победи 
НАтО” в Украйна, без да из-
ползва ядрени оръжия, заяви 
руски командващ по телевизия 
“россия-1”, на която се позовава 
си ен ен. командирът Алек-

сандър Ходаковски от руската 
милиция в донецка област при-

зна, че ресурсите на москва са 
ограничени. сега русия се бори 
с целия западен свят, поради 
което следващата ескалация на 
войната в Украйна може да бъде 

“само една: ядрена”. “Нямаме 
ресурсите да победим блока на 
НАтО с конвенционални сред-

ства. Но имаме ядрени оръжия 
за това”, заяви Ходаковски.

две административни сгра-

ди и частна къща са повредени 
при сутрешната атака в сряда 
срещу киев, предаде рБк-Ук-

райна. ПвО на Украйна е свали-

ла в столицата 10 дрона ирански 
модел “Шахед”, каквито според 
киев и Запада използват руските 

войски. сАЩ планират да дадат 
на Украйна системата за ПвО 
“Пейтриът”, съобщиха амери-

кански медии. това беше едно 
от най-настойчивите искания на 
киев, за да сваля руските ракети. 
съюзниците на Украйна й обе-

щаха помощ за над $1 милиарда, 
както и милиони енергоспестя-

ващи крушки, съобщиха меди-

ите. Обещанието бе направено 
на световната среща във Фран-

ция, на която бе обсъдено какво 

може да се направи до м. март, 
за да се поддържа снабдяването 
с вода, храни, енергия, здравни 
и транспорти услуги през суро-

вата украинска зима. еврокоми-

сията заяви, че ще предостави до 
30 милиона енергоспестяващи 
крушки. володимир Зеленски 
поиска 50 милиона, с които зна-

чително ще се намали енергий-

ният недостиг в страната.
в България и Гърция се от-

чита най-слаба подкрепа за ре-

шенията на ес за войната в Ук-

райна, сочат разпространени от 
европарламента данни от про-

учване. в двете страни тя е едва 
48 на сто. в ес средно 74 на сто 
одобряват европейската подкре-

па за Украйна. в 24 държави от 
ес по-голямата част от гражда-

ните са съгласни с тази подкре-

па. Най-висока е тя в Швеция 
(97%), Финландия (95%), Ни-

дерландия (93%), Португалия и 
дания (92%).

няма да победим нАто в 
Украйна без ядрено оръжие
ЗападътеготовдапомаганакиевсПворакети„Пейтриът”иенергоспестяващикрушки

въоръжените сили на Перу ще 
поемат контрола върху защита-

та на ключови инфраструктурни 
обекти, обяви министерството на 
отбраната на фона на продължава-

щите протестите. 
Президентката дина Болу-

арте обеща да работи заедно с 
конгреса по въпроса дали след-

ващите избори могат да бъдат 

проведени по-рано от обявеното 
досега и призова към спокой-

ствие. тя заяви намерението си 
да разговаря с други лидери от 
региона, които се застъпиха за 
отстранения държавен глава Пе-

дро кастийо. върховният съд го 
остави в ареста. в столицата са 
затворени държавните училища 
и три летища.

Армия поема 
инфраструктурата в Перу

„Изпълнява заръки на еС”

РуСкикоМАндиР:
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ДАТАТА

15КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

ДЕН НА ЕСПЕРАНТСКАТА КУЛТУРА. 15 де-
кември е рожденият ден на съз-
дателя на международния език 
есперанто д-р Людвик Лазар 
Заменхоф (1859-1917), затова 
се отбелязва в световен мащаб. 
Първият учебник по есперанто 
излиза през 1887 г.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ЧАЯ. Отбелязва се 
основно в страните, които са 
водещи производители на чай 
в света, за да се обърне вни-
мание на производството и 
продажбите, на хората, кои-
то работят на чаените план-
тации, но най-вече на всички, 
които обичат да пият чай. Решението да се праз-
нува този ден е взето на Световния социален фо-
рум през 2004 г. в Мумбай, Индия.

37 - РАЖДА СЕ НЕРОН, РИМСКИ ИМПЕРАТОР, 
(УМИРА 68 Г.). Името му остава в 
историята като синоним на ароган-
тен и жесток човек, който използва 
властта си, за да задоволява ниските 
си страсти. Въпреки скандалната си 
популярност, Нерон се оказва добър 
администратор за империята. Той 
първи прокарва известна справед-
ливост в законите за освободените 
роби и за длъжниците.

1896 - РАЖДА СЕ ХРИСТО ВАКАРЕЛСКИ, 
ЕТНОГРАФ, ФОЛКЛОРИСТ (УМИРА 1979 Г.). 
Изследовател на българската 
материална, духовна и общест-
вена култура, народното изку-
ство и фолклора. Почетен член 
на етнографските дружества 
в Полша, Унгария, Австрия; на 
Международното дружество 
за етнология и фолклор (SJEF). 
От 1945 до 1948 г. е директор 
на Етнографския музей в София. 
Носител на Хердерова награда. 
Автор на над 1200 научни статии и публикации.

1970 - ПЪРВО УСПЕШНО КАЦАНЕ НА ДРУ-
ГА ПЛАНЕТА. На тази 
дата съветски косми-
чески апарат каца на 
Венера. “Венера 7” е 
пуснат от Байконур на 
17 август 1970 г. 120 
дни след старта, на 15 
декември 1970 г., в 8 ч. и 34 мин., спускаемият апа-
рат пръв в света извършва кацане на повърхност-
та на Венера на 2000 км от утринния терминатор 
на нощната страна. “Венера 7” изпраща инфор-
мация в продължение на 53 мин., в т.ч. 20 мин. от 
повърхността.

1995 - СЪЗДАДЕНА Е ВАЛУТАТА ЕВРО. Външ-
ните министри на дър-
жавите от ЕС обявяват 
валутен съюз и срок за въ-
веждане на еврото като 
единна официална валута 
на 15-те страни членки 
на ЕС от 1 януари 2002 г. 
Юридическа основа на но-
вата валута са член 102А-
109М от договора за Европейската общност към 
договора от Маастрихт. Еврото е въведено на 1 
януари 2002 г. като законно платежно средство за 
303 000 000 европейци. Заменя австрийския шилинг, 
белгийския франк, германската марка, италиан-
ската лирета, испанската песета, финландската 
марка, френския франк, ирландската лира, холанд-
ския гулден, люксембургския франк, португалското 
ескудо и гръцката драхма. Налице е най-голямата 
парична реформа в света. Монетите се наричат 
евроцент. Художественото оформление на банк-
нотите е по проект на австрийския художник Ро-
берт Калина.

депутатите приеха 
на първо четене по пред-

ложение на БСП мини-

малната работна заплата 
да стане 850 лева. Няма 
нужда от пространни 
обяснения колко необ-

ходимо е това за хората 
с най-ниски доходи точ-

но сега, в кризата. От 
миналата седмица, ко-

гато стана гласуването 
в парламента, има обаче 
странно раздвижване в 

някои “пластове”, дори 
откровена атака срещу 
това повишението да се 
случи. работодателите 
са ясни - те винаги са 
против и откровено по-

сипаха идеята с катран 
и я хвърлиха в перата за 
назидание. Същите те 
обаче от година реват на 
умряло заради скъпите 
енергоизточници и бла-

годариха на парламента 
за това, че ще получават 
по-лесно компенсации 
за скъпия ток. дори тол-

коз се бяха превъзбу-

дили, че призоваха биз-

неса да намали цените 
- откровено признание, 
че фирмите отдавна са 
сложили в цените и скъ-

пия ток.
доста по-интересна 

беше реакцията на слу-

жебната власт, която се 
запъна като магаре на 
мост да внесе адеква-

тен на кризата бюджет 
за догодина. А лично 
финансовата министър-

ка росица велкова се 
обяви срещу повиша-

ването на минималната 
заплата. и не щеш ли, 
веднага след решението 
на парламента, властта 
излезе с предложение за 
770 лева мрЗ. 

вярно, че 770 е по-

вече от 710, ама ставате 
смешни. Защото от тези 
770 лева реално след 
данъци и осигуровки 
остават около 600 лева, 
докато за най-необходи-

мия минимум на човек 
са му нужни поне 1320 
лева на месец по сметки 
на синдикатите.

в общественото прос-

транство в последните 
дни доста се засили го-

воренето (някои направо 
са на фалцет) на експер-

ти и пишман разбирачи, 

които дълбокомислено 
правят заключението, че 
повишаването на мрЗ 
на 850 лева е едва ли не 
най-голямото зло, което 
може да застигне клетата 
ни държава. вчера дори 
в тристранния съвет (по-
конкретно бизнес и син-

дикати) започна надда-

ването 770 или 850 лева 
да е минималната запла-

та за 2023 г.
Последната дума е 

на парламента. От него 
зависи да не останат 
съвсем без средства за 
преживяване хората с 
най-ниски възнагражде-

ния. и дано не се мъти 
нещо сред определени 
депутати в Народното 
събрание, а да се намери 
воля на второ четене да 
гласуват мрЗ да стане 
850 лева. тогава каби-

нетът и бизнесът няма 
накъде да мърдат.

  �
Мая ЙОВАНОВСКА

Най-голямотозло

От стр. 1

Протоколите от Цик, 
които лидерът на БСП 
корнелия Нинова показа 
от парламентарната три-

буна, доказаха точно това. 
много политически 

анализатори, включи-

телно и бившият шеф на 
“информационно обслуж-

ване” михаил константи-

нов, заявиха публично, че 
БСП най-много пострада 
от тези изборни манипу-

лации. По различни оцен-

ки от 70 000 до над 100 
000 изборни гласа загуби 
левицата от машините. 
така в най-бедната държа-

ва в еС именно левицата 
се оказа трета и четвърта 
сила в парламента.

Но не е само това. ис-

тината е, че много повече 
народ не отиде да гласува 
на последните три избора, 
защото се страхува или 

не вярва в честността на 
машинния вот. това не е 
ли лишаване на значител-

на част от избирателите 
от конституционното им 
право да гласуват кой да 
управлява държавата, г-н 
Президент! 

войната срещу харти-

ените бюлетини, оглавена 
от вчера и от президент-

ската институция, под-

сказва нещо още по-не-

приятно. Наскоро радев 
обяви публично разоча-

рованието си от неговата 
рожба “Продължаваме 
промяната”. Били шарла-

тани и не знам още какво. 
С което сам призна значи-

телна и противоконститу-

ционна роля в задкулисно 
политическо инженер-

ство. Защото никъде в 
конституцията не е запи-

сано, че президентът има 
право да участва в създа-

ването на политически 

проекти и така пряко да 
крои политическото прос-

транство, според собстве-

ните си интереси. Не че 
това не се е случвало и 
при другите президенти, 
но публичните признания 
в такива дейности са пряк 
удар срещу демокрация-

та, в която единственият 
суверен (по конституция) 
е народът. всички остана-

ли началници в държава-

та трябва да са слуги на 
неговата воля. 

Хубавото в цялата тази 
машинна вакханалия e, чe 
вече е ясно кой в кой от-

бор играе. и за слепите, и 
за глухите, и за патиците в 
двора на леля Стана стана 
ясно как се прави поли-

тиката в България. После 
се чудим защо все повече 
хора, отвратени от въпрос-

ния процес, отказват да 
гласуват. 

така че не връщането 

на хартиената бюлетина 
взривява парламентарна-

та демокрация, а адептите 
на машинното гласуване, 
които намериха по-пряк 
път към властта. влас-

тта да замесват България 
във войната в Украйна 
и в противовес с българ-

ския национален интерес. 
властта да ни вкарват в 
еврозоната като овце в ко-

шара, против българския 
икономически и финансов 
интерес. властта да хвър-

лят милиарди за самолети 
на чертеж заради банал-

ния материален интерес. 
докато хората се чудят 
как да оцеляват и как да си 
изхранват децата.

така че произволът 
днес е на най-високото 
място в държавата. до-

като прокуратурата про-

дължава да мижи на тия 
безобразия и да се прави 
на тапа.

Произвол
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Ако кОвид-19, енергий-
на, икономическа криза плюс 
война и последиците от нея се 
бяха случили преди 11-12 го-
дини, българите навярно щяха 
да си хапват постната пица, а 
доходите им да престояват 
във фризера на хазната. е, го-
дината е 2022-ра и това не се 
случи. макар че в края й и в 
началото на 2023 г. може и да 
гризем постната пица.

Немалко положителни 
неща се случиха в социална-
та политика през тази година. 
бързите, добре планирани и 
своевременно осъществени 
действия в социалната поли-
тика на екипа на министър 
Георги Гьоков (бСП) в по-
следното редовно правител-
ство значително омекотиха 
ударите на инфлацията и дру-
ги фактори върху най-уязви-
мите членове на обществото.  

Увеличена беше минимал-
на заплата, което даде глътка 
въздух на над 500 хиляди бъл-
гари, които са в графата "ра-
ботещи бедни". Уви! до сре-
дата на декември служебният 
кабинет не даде никакви сиг-
нали, че може догодина арми-
ята на най-ниско платените да 
разчита на що-годе достойно 
заплащане.  

за пръв път от години пен-
сионерите получиха великден-
ски добавки от 70 лв. През тази 
година влезе в сила най-голя-
мото увеличение на пенсии от 
14 години насам. Преизчис-
ление не е правено от 2008 г., 
като се изключат ежегодните 
юлски увеличения по швей-
царското правило. А и те бяха 
блокирани в първите години 
от управлението на Герб. Уве-
личението се случи на стъпки. 
вместо планираните 6,1% ръст, 
от 1 юли увеличението бе 10%. 
Последното увеличение - от 1 
октомври, целеше да има ръст 
при най-старите пенсии за тру-
дова дейност, които от години 
са и най-ниските, дори ако по-
лучателите им са имали пълен 
стаж при пенсиониране.

Отпаднаха т.нар. "три най-
добри години" от трудовия 
стаж при пенсиониране, но 

за сметка на това се увеличи 
индивидуалният коефициент 
на 1,35, така че през 2022 г. 
хората се пенсионираха при 
по-добри за тях условия. 

редовното правителство с 
участието на бСП реши тава-
нът на пенсиите да се изравни 
с максималния осигурителен 
доход, който е 3400 лв. 

На два пъти през т.г. бе 
увеличена максималната пен-
сия. След 1 октомври близо 
22 950 възрастни вземат пен-
сия от трудова дейност между 
2000 и 2500 лв., 5740 души - 
от 2500 до 3000 лв., а 1180 - от 
3000 до 3400 лв., като тавана 
вземат малко над 980 души, 
предимно бивши военни, по-
лицаи, миньори, работници в 
тежката промишленост.  

към 1 ноември от близо 

2,034 млн. пенсионери пари 
под 

линията на бедност
получаваха 306 460 души, като 
част от тях са се пенсионира-
ли при непълен стаж, други са 
с наследствени пенсии, трети 
са с пенсии за инвалидност 
поради общо заболяване с 
намалена работоспособност 
между 50 и 70%. След 1 яну-
ари 2023 г. тези хора ще бъ-
дат двойно повече - 665 454, 
както обяви служебният ми-
нистър на труда и социалната 
политика Лазар Лазаров. в 
социалната комисия в пар-
ламента той "успокои" депу-
татите, че от 1 юли пенсиите 
ще се увеличат средно с 12% 
и така минималната ще стане 
523,04 лв. - с 19,04 лв. над ли-
нията на бедност! 

Линията на бедност през 
т.г. бе увеличена от 369 на 
413 лв. Още в началото на 
юли мтСП предложи през 
2023 г. тя да стане 504 лв., но 

министерският съвет взе това 
решение през септември. това 
е най-високият ръст (22%) на 
този показател за последните 
десет години, а с него ще се 
увеличат социалните помощи 
и подкрепата по законите за 
социалното подпомагане и за 

хората с увреждания
така от догодина над 670 

хил. души с увреждания ще 
получават по-висока финансо-
ва подкрепа. и през т.г. хората 
с увреждания имаха подкрепа 
за започване на работа, но от-
ново недостатъчна. Не може 
обаче да се подмине фактът, 
че от януари до края на ноем-
ври над 7000 души с увреж-
дания са започнали работа, а 
безспорна оценка за техните 
способности и професионали-

зъм е фактът, че близо 60 на 
сто от тях са наети от работо-
датели в реалния сектор. 

Не беше значим напредъ-
кът по проблема с достъпната 
среда. От 1 юли НзОк започна 
да договаря, отпуска и плаща 
помощни средства, приспосо-
бления, съоръжения и меди-
цински изделия на хората с 
увреждания.

Пенсиите на над 50 000 
деца и възрастни с увреждания 
се увеличиха с 45% от 1 юли. 
размерът на минималната за-
плата повлия и възнагражде-
нията на личните асистенти 
на хора с увреждания (според 
закона за личната помощ).

Децата 

Немалко финансови облек-
чения получиха през тази годи-
на родителите на малки деца и 
ученици. Навярно ефектът от 
повечето ще се усети догодина. 
С промените в закона за дър-
жавния бюджет се увеличиха 
и данъчните облекчения за се-

мействата с непълнолетни деца. 
за едно дете увеличението е от 
450 на 600 лв., за две - от 900 на 
1200 лв., за три и повече деца - 
до 1800 лв., а за дете с уврежда-
ния - до 1200 лв. за периода на 
майчинство това облекчение не 
се ползва, тъй като обезщетени-
ето е необлагаем доход. 

майчинството през втората 
година на детето бе увеличено 
за няколко месеца от 650 на 
710 лв. (колкото е минимална-
та заплата), след като години 
наред бе 380 лв. бе дадена въз-
можност на бащите да ползват 
до 2 месеца платен отпуск за 
отглеждане на дете до 8 г., ако 
не са ползвали други прехвър-
лени от майката отпуски.

От 1 април ясли и заба-
вачки станаха безплатни за 
родителите - издръжката им 

пое държавата, след като през 
февруари депутатите приеха 
промени в закона за корпо-
ративното подоходно облага-
не. Отпаднаха и двете такси, 
които общините събираха за 
децата в предучилищна въз-
раст. за пръв път родителите, 
чиито деца (от 3 месеца до 3 
г.) не бяха приети в общински 
детски заведения, получиха 
компенсации от 372 лв. при 
изпълнени няколко условия.

През юли депутатите гла-
суваха от 1 януари 2023 г. ро-
дителите да ползват болничен 
за гледане на здраво дете до 12 
г., ако е под карантина.     

Повече пари за топло

мтСП, ръководено от ми-
нистъра на бСП Георги Гьо-
ков, успя през юли да увеличи 
и целевите помощи за отопле-
ние на най-бедните със 100 лв. 
и парите за ноември 2022 г. - 
март 2023 г. станаха 623,55 лв. 
в същото време бе разширен 
и обхватът - получателите на 

енергийни помощи от 261 000 
през миналата зима се увеличи-
ха на 310 000. Служебното пра-
вителство разшири още малко 
обхвата на бенефициентите. 

Пазарът на труда

значително се стабилизира, без-
работицата стигна много ниски 
нива. въпреки това за 1 работно 
място се конкурираха между 4 
и 5 безработни. регистрираните 
безработни до 29 г. продължа-
ват да са около 16 000.

бяха увеличени ваучерите за 
храна от 80 на 200 лв. месечно. 
Новото е, че тези ваучери вече 
може да се ползват за отдих и 
за култура (кино, театър и т.н.). 
всички тези социални придо-
бивки бяха отстоявани с години 
от бСП и най-накрая - успешно 
осъществени от социалистиче-
ски министър в последното ре-
довно правителство.

работодатели отново се 
върнаха към рефрена "Няма ка-
дри, трябва да внасяме от трети 
страни". Очевидно са забравили 
да проверят колко безработни 
с висше или с професионално 
образование има, как да пови-
шат квалификацията на свои-
те работници или да направят 
вложение в модерни машини. 
бизнесът получи значителна 
подкрепа от държавата, за да 
се справи с енергийната криза 
и да запази работата на десетки 
хиляди работници. А може би 
изречението "няма кадри" има и 
втора част: "Няма кадри за тези 
заплати". затова и 

ябълката на раздора

остана минималната заплата. в 
края на май тогавашният фи-
нансов министър Асен василев 
каза, че два пъти в годината не 
може да се повишава. в края на 
юли Гьоков представи автома-
тичен механизъм за определяне-
то й, но времето съвпадна с края 
на мандата на правителството и 
сякаш проблемът остана нере-
шен. Последваха протести на 
синдикатите.

тристранката не прие пред-
ложението от догодина мини-
малната заплата да стане 850 
лв., основният отпор бе очак-
вано от бизнеса, а служебното 
правителство си затрая, след 
като на 10 август бе заявено, че 
ще предложи 770 лв. 

Аргументите на бСП обаче 
надделяха и в началото на де-
кември депутатите единодушно 
приеха от 1 януари най-ниското 
възнаграждение в страната да 
стане 850 лв. като следствие от 
предложения механизъм, който 
е в унисон с европейската ди-
ректива. Притиснат, няколко 
дни по-късно служебният ка-
бинет обяви за обсъждане про-
ектопостановление минимал-
ната заплата да стане 770 лв., 
връщайки се към августовските 
си идеи. така ръстът на мини-
малната заплата след облагане 
с данъци и осигуровки ще бъде 
16,9%, докато инфлацията през 
октомври у нас е 17,6%! Ако на 
второ четене в пленарна зала 
депутатите отново гласуват за 
850 лв., правителството ще бъде 
длъжно да изпълни волята им. 
битката отново е на бСП и тя 
ще я доведе докрай - така, как-
то направи с всичко, заложено в 
областта на социалната полити-
ка през 2022 г.

Каксеправисоциалнаполитикаповременаняколкокризи

2022-ра - година на 
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Интервю на Нора 
СТОИЧКОВА, БСТВ

n Как Ви се вижда про-

ектът за кабинет, предло-

жен от ГЕРБ-СДС?
- видимо са търсени раз-

нообразни личности, една 
част от тях добре познати от 
недалечното минало, които 
имат своите професионални 
качества. но представянето 
на такъв кабинет през 2022 
г. най-малкото ми изглежда 
странно. вероятно е търсено 
различни политически фор-

мации да разпознаят себе си 
в някои от тези личности. 
Бих казал, че опитът е неус-

пешен. 
видимо това не е каби-

нет, създаден от кандидата за 
министър-председател, как-

то се опитваха да ни внушат. 
Личи си почеркът на Бой-

ко Борисов. това е същият 
ГерБ. две години по-късно, 
след толкова протести, не-

съгласия с политиката и се-

рия от избори, които показа-

ха, че желание те да получат 
ясен мандат за управление 
няма, нито веднъж не казаха 
"Сбъркахме". това са същите 
хора, които познаваме от 12 
години. това е същият лидер, 
който, появи ли се, започва 
да ни поучава и да ни се кара 
от тв екрана. 

България има нужда от 
нещо ново и различно. то 
не може да дойде с кабинет, 
създаден и продуциран от 
Борисов и ГерБ. БСП пред-

види какво ще се случи. Пре-

ди да започнат разговорите, 
заявихме с решение на на-

ционалния съвет, че няма да 
подкрепим правителство с 
мандата на ГерБ.  

в политиката трябва да 
има принципи, хигиена. едно 
е да търсиш компромиси с 
другите партии по определе-

ни въпроси, друго е да си го-

тов на всякакви компромиси 
със себе си, за да се видиш ня-

къде в управлението. Затова и 
се опитваме да бъдем ясни, 
предвидими, категорични - 
това очакват хората, които 
са ни изпратили в нС, и ние 
няма да ги разочароваме.

n Какво се случи с Явор 
Божанков, той беше мла-

дата надежда в отбора на 
БСП?

- това, което се случи 
с него, е избор, който той 
направи. ние не сме имали 
намерение да предприемаме 
такива действия срещу него 
само заради това, че има 
различна позиция по някои 
въпроси, които станаха дос-

Най-устойчива в парламента
е „коалицията на войната”

КристианВигенин:

Вполитикататрябвадаимапринципиихигиена-едноедатърсишкомпромиси
сдругитепартиипоопределенивъпроси,другоедасиготовнавсякаквикомпромиси
съссебеси,казвазам.-председателятнанароднотосъбраниеинаБсП

та напоследък. начинът, по 
който изрази позицията си, 
бе доста груб, дори обиден 
- не толкова за нас, а за хора-

та, които са го избрали в нС. 
той е избран с платформа, в 
която ясно пише, че сме про-

тив въвличане на България в 
конфликта, против изпраща-

не на оръжия на Украйна...
какво точно се случи 

- някой ден ще разберем. 
това, което направи, бе де-

монстративно - като стъпка 
на някаква пиар кампания, 
която е започнал. къде иска 
да стигне е трудно да кажа, 
но очевидно иска да стигне 
някъде. Ако е морален и съ-

вестен, логичният ход беше 
да излезе и от нС. А това 
щеше да го постави и в друга 
категория. той не го прави, 
което означава, че преследва 
някакви други цели.

n По отношение на оръ-

жията за Украйна БСП 
се държа по неверо-

ятно адекватен 
начин,  доста  
остро на 

пата за тях е твърде голяма, 
което е жалко, разбира се. но 
искаме всичко да става пред 
очите на гражданите. И това 
беше първата стъпка - тези 
дебати да се водят не на за-

крити заседания, а пред хо-

рата. нека всеки да знае как-

ви са аргументите. може пък 
ние да бъркаме, нека чуем и 
другите какви аргументи ще 
представят - доста неубеди-

телни, впрочем, хората го 
виждат. 

второто, което е важно за 
нас, е, тези въоръжения, ко-

ито са предвидени да бъдат 
безвъзмездно предоставени, 
да не бъдат засекретени. как-

во секретно има в това? кой 
се притеснява да каже каква 
помощ предоставя? всички 
останали държави са публи-

кували списъците, знае се 
какво предоставят на Украй-

на, ние какво крием?! коми-

сията по отбрана отхвърли 
това предложение, но ние ще 
продължим да настояваме.

Следващият важен мо-

мент е, че според нас спора-

зумението между България 
и Украйна съдържа клауза, 
която за нас е много при-

теснителна и дори не съм 
убеден, че отговаря на кон-

ституцията. Има член в това 
споразумение, според който 
съдържанието на тази по-

мощ като обем, количества 
и спецификация може да се 

променя по иска-

не на украинската 
страна и според 
българските въз-

можности, без това 
да се смята за про-

мяна в споразуме-

нието. това означа-

ва, че оттук нататък 
Украйна може да 
иска други неща, 
България ще ги пре-

достави и всичко 
това ще бъде засе-

кретено, ще минава 
само с решение на 
министерския съвет 
и народното събра-

ние няма да има дума-

та. не мисля, че това е 
възможно по законите 
и българската консти-

туция. Затова предложи-

хме промяна, която дори 
не беше допусната за гла-

суване от комисията по от-

брана, но като влезе в зала, 
ще я поставим отно-

во. С юристи ще 
о б с ъ д и м 

което е записано. И това няма 
да го знае никой - ще става с 
решение на мС на закрито 
заседание, а такива точки не 
се обявяват в дневния ред. не 
искам да създавам страхове, 
но самият факт, че тези неща 
са направени по този начин, 
говори за намеренията...

n ПЕС наруши добрия 
тон по отношение на БСП. 
В две писма последовател-

но се скара новият пред-

седател Льовен. Във вто-

рото буквално се нападна 
лидерът Корнелия Нинова, 
която беше изключена от 
предложенията за вице-

президент на Социнтерна 
по един странен, недостоен 
за европейци начин. Какъв е 
отговорът на БСП?

- може би трябва да раз-

делим двете неща. По отно-

шение на ПеС смятам, че 
част от съмненията и коле-

банията на новото ръковод-

ство са свързани по-скоро с 
недостатъчно информация за 
това, което БСП е свършила 
през годините, ангажименти-

те, които сме реализирали по 
отношение на домашното на-

силие. далеч не сме остави-

ли встрани тази тема. Убеден 
съм, че ще бъдем в състоя-

ние да изградим нормален 
диалог с новото ръководство 
на ПеС и тези противоречия 
ще бъдат изгладени. да, има 
няколко теми, по които се 
разминаваме като позиции, 
но това не са фундаментални 
проблеми.

Що се отнася до Социн-

терна, дори бих казал, че по 
брутален начин бяха нару-

шени правилата там. Беше 
изключено името на нинова 
от списъка без решение на 
съответната комисия по из-

бора, на база скалъпено на-

бързо писмо от председател-

ката на Социалистическия 
интернационал на жените. 
това е абсурден подход, та-

кова нещо не съм виждал.
каквото и да смятат за 

БСП и нинова, подобен под-

ход е недопустим за която и 
да е организация. на практи-

ка те изключиха пълноправен 
член да има своя кандидат, 
който и да е той. Още по-аб-

сурдно е, че нинова досега 
беше зам.-председател на 
Социнтерна и никой никога 
не е поставял този въпрос. 
ние сме направили нашето 
възражение. етичният коми-

тет ще се събере в началото 
на следващата година, ще 
обсъдим проблема и няма 
да оставим без последствия 

такива действия на няколко 
човека.

Със съкращения 

дали да не се сезира и кон-

ституционния съд по този 
въпрос.

Подобни опити за заоби-

каляне на нС имаше и при 
първия договор за Ф-16, ко-

ето се оказа противоконсти-

туционно и тази клауза беше 
оттеглена. това, което се съ-

държа сега в споразумение-

то, според нас е недопустимо 
- става въпрос за правовата 
държава и спазването на за-

коните. От едната страна е 
фактът, че сме против пре-

доставянето на въоръжение, 
а от другата - начинът, по 
който се прави. И в двата 
случая имаме своите несъг-

ласия. 
n Кажете нещо повече 

за предложението списъ-

ците с оръжие и военна 
сила да станат публични.

- това предложение беше 
отхвърлено, но ще направим 
всичко възможно, защото 
така е честно към българските 
граждани, тази информация 
да не се крие. Струва ми се, че 
тези списъци бяха засекрете-

ни с единствената задача са-

мото заседание на нС да бъде 
закрито. другата причина, по 
която допускам, че са класи-

фицирани и не искат да ги 
публикуват официално, е, че е 
възможно на база на клаузата, 
за която споменах, помощта 
на България да се окаже далеч 
по-голяма и различна от това, 

закритото заседание... Добре 
направихте, че открихте 
заседанието с протестите 
си. Всичко видяхме, как се 
борихте на трибуната, но 
решението мина. Предстои 
второ четене. Как БСП ще 
продължи тази битка?

- независимо от внушения-

та, които се правиха във време-

то, най-устойчивата коалиция 
в този парламент, е "коали-

цията на войната". тя мина-

ва през решението на нС да 
задължи правителството да 
предостави оръжия на Ук-

райна, през ратификацията на 
втория договор за Ф-16, през 
сегашните решения, свързани 
с конкретната военна помощ. 
това е устойчивата коалиция 
в парламента и трябва да си 
даваме сметка, че тя е доста 
голяма. в нея участва дори 
"Български възход".

Странното е, че тези около 
70% в българския парламент, 
които гласуват за предос-

тавяне на оръжия, са точно 
обратното на онези 70-80, а 
може би и повече проценти в 
българското общество, които 
са против. това разминаване 
между гласуванията в нС и 
очакванията на българските 
граждани ще става все по-
видимо и тези партии все по-
видимо ще усещат отговора 
на гражданите заради това. 

ние от БСП не можем да 
спрем тези решения - подкре-
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Живопис и скулптури  
„Извън ежедневието” 
показва Рив Булгари

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Музей-галерия “Анел” и Фонд за 
изкуство и култура “Ангел Си-
меонов” представят уникалната 
изложба “Извън ежедневието” - 
живопис и скулптури, на визуалния 
артист Рив Булгари/RIV BULGARI, 
която се открива с вернисаж на 
15 декември от 17 до 19 ч. на бул. 
“Тодор Александров” 14 в София. 
Той е един от най-провокативни-
те и инфлуентни артистични фи-
гури в света на изобразителното 
изкуство и музикалните среди в 
Ню Йорк. Създава многообразен 
визуален стил, който илюстрира 
различни периоди от живота му. 
Ценителите на изобразително-
то изкуство ще видят картини, 
създадени през последните шест 
месеца в България. Тук артистът 
притежава голямо ателие, където 
има възможност за разполагане на 
творби до 2 метра.

„SOHO” представя 
фотоизложба и филм 
на Никола Багаров

 

 

 

Броени дни преди началото на ас-
трономическата зима - на 16 де-
кември от 18,30 ч., домакините на 
“SOHO” (София, ул. “Искър” 4) 
канят на среща с Никола Багаров 
и неговия “Lifestyle”, пресъздаден 
в 31 цветни фотографии от Бъл-
гария, Гърция, Турция, Швейцария, 
Ирландия и Южна Америка и един 
късометражен филм от о-в Лим-
нос. Изложбата може да се раз-
гледа до края на зимата - 20 март 
2023 г., всеки делничен ден между  
9 и 18 ч. Никола намира вдъхновение 
и смисъл в живота в пътешестви-
ята и работата си, запознанства-
та и общуването, изгревите и за-
лезите. Завършил е университет в 
Германия и повече от шест години 
се занимава със създаване на ви-
деосъдържание. Страст, която 
открива чрез фотографията, към 
която обича да се завръща, когато 
работи върху видеопроект на по-
интересна локация. 

накратко

натозиденсародени

ЛЮБОМИРНИКОЛОВ,
писател,журналист
РАЙНАКАБАИВАНСКА,опернаприма
СТЕФАНСЕРГИЕВ,почетенпредседател
наБалканскатафедерацияпошахматМалки и големи могат да пускат 

писмата си  до дядо коледа с бързата 
поща на кукления театър в Стара Заго-

ра, научи дуМа от велизара Цонева. 
Специалната пощенска кутия е разполо-

жена във фоайето на театъра, точно до 
коледната елха и ще очаква посетители 
до 22 декември. всеки ще получи отго-

вор от добрия старец, ако остави имена-

та и адреса си на плика.
тази година дядо коледа ще прис-

тигне в кукления театър на 17 декем-

ври и преди да раздаде подаръците ще 

гледа заедно с децата представлението 
“елхата” по туве Янсон. Следващото 
му гостуване е на 18 декември с пиесата 
“коледно чудо” от Янчо Иванов. до-

брият старец ще присъства на още два 
спектакъла - коледен концерт, поста-

новка на Цвети Пеняшки, и “елхата” на  
22 декември. Първите две представле-

ния са в събота и неделя от 11 ч., а тре-

тото и четвъртото са в сряда и четвъртък 
от 18 ч. Още едно приказно преживяване 
готви трупата на кукления театър преди 
коледа, но то ще бъде изненада.

Студентският съвет при Софийския 
университет “Св. климент Охридски” 
организира за осма поредна година ини-

циативата “Минута за коледа”, като цел-

та е кампанията да достига до все повече 
хора, разпространявайки вълшебния дух 
на коледа за предстоящите празници.

участието става изключително 
лесно - всеки желаещ може да напише 
своите пожелания онлайн на сайта на 
Студентския съвет https://sustudents.
bg/minuta-za-koleda. След това те ще 
бъдат поставени в пликове с коледни 
послания и ще бъдат пуснати в пощен-

ски кутии на случаен принцип в много 
български градове.

Платформата е активна до 16 декем-

ври, като след затварянето й офисът на 
Студентския съвет ще се превърне в мал-

ка коледна работилница, където всички 
организатори ще работят усърдно по 
сортирането на писмата, тяхното отпе-

чатване на красива хартия и поставяне в 
пликове със специални послания.

Студенти от Софийския университет  
за осми път организират „Минута за Коледа”

Дядо Коледа пристига 
в кукления театър 

Старозагорският балет
тръгна на турне
Танцьоритеиоркестърътщеизнесатзадвамесеца
41спектакълавГерманияиНидерландия

в продължение на близо 
два месеца - от 7 декември 
2022 г. до края на януари 
2023 г., балетната трупа и ор-

кестърът на Старозагорската 
опера ще представят в раз-
лични градове на Германия и 
Нидерландия общо 41 спек-

такъла на балетите “лебедово 
езеро” (26) и “лешникотро-

шачката” (15) от чайковски, 
научи дуМа от Сийка лапач-

ка, пиар на дО - Стара Загора. 
Спектаклите ще дирижират 
Ивайло кринчев и владимир 
Бошнаков. концертмайстор е 
Юлиан Стоянов.

турнето започна с изклю-

чителен успех със спектакъ-

ла на “лешникотрошачката” 
на 7 декември, представен на 
сцената на театъра в лели-

стад, Нидерландия. в глав-

ните роли нидерландската 
балетна публика аплодира 
възторжено анелия дими-

трова (Фея драже), кармен 
демирташ (Мари), демян 
решетняк (Принц коклюш), 
томоки Ишиго (Принц леш-

никотрошачка), Марсело 
Молина (дроселмайер).

талантливата многона-

ционална трупа на Староза-

горската опера под ръковод-

ството на примабалерината 
Силвия томова се изяви на 
13 декември на сцената на 
театър “луксор” в ротердам 
в “лешникотрошачката”.

в Бон блестящата балет-

на трупа и нейните солисти 

са вече добре познати от 
гостуването миналата го-

дина. Сега радват своите 
нетърпеливи почитатели 
на 14 и 15 декември с “ле-

бедово езеро”, а на 22 и  
23 декември се връщат от-

ново на сцената на театъра 
в Бон с любимия балет на 
малки и големи в навечери-

ето на коледните празници - 

“лешникотрошачката”.
турнето продължава на  

3 януари 2023 г. в Грьонинген 
с “лебедово езеро”, на 8 яну-

ари - в утрехт с две предста-

вления на “лебедово езеро”, 
на 12 януари 2023 г. - в Ма-

астрихт с “лебедово езеро”.
Ценителите на класиче-

ския балет очакват още Ба-

лета и оркестъра на държав-

ната опера в Стара Загора на 
престижните сцени на теа-

трите в антверпен, Хугевеен, 
айндховен и др. Последното  
представление от турнето е 
на 22 януари 2023 г. във вее-

нендал, Нидерландия.
турнето се организира 

от авторитетната агенция 
“DG Theater Х De Graaf & 
Cornelissen Entertainment”.

СНимкаДО-СТараЗаГОра



губивреме 13
2022

четвъртък
15 декември

отговоринакръстословицата

отброй243

- Защо бат’ 
Бойко не обича да 
ходи на театър?

- Не иска 
да го гледа 

конкуренцията!

воДоравно:
Италия.Акордеони.Астор.Леене.Бои.Къс.

НЛО. "Ка". Иви. Рекорди. Кол. Тара. Мрене.
Рамо. "Еника". Онк. Пети. Класиране. Камъни.
Илава.Тигър.Кие.Ибо.Порок.П-в.Вани.Равин.
Кро/Шарл/.Скоба.Кокал.Лоар.Ура.Губер.Кекс.
Ята. Шепот. Топ. Ек. Пирот. Нарев. "Веронал".
Воденици.Елен.Вав.Якове.Козел.Молив.Ален
/Марку/. Пет. Селянин. ИТТ. Кон. "СВТ". Канал.
Акола/Пол/.Родител.Кандидатки.Янтра.

отвЕсно:
Строителки. Кутре. Опора. Ивана. Евора.

Резен.Ела.Ириси.Аба.Полет.Ад.Иск.Акилина.
Шинел. Ски. Вятър. Араби. Геран. Свод. Осем.
"АВО".Купол.Метла.Бар.Крона.Робот.Вол.Ат.
Доене.Пакет.Валяк.Гол.РНК.Товар.Новинари.
Ренде. Кирил. Тад. Вино. "Иде ли?". Пагон. Ко-
рея. Надя. Ено. Ремък. Лепенка. Лин. Кое /Бе-
ноа/.Катър.Кок.Виоли."ТТ".Комин.Прасе.Цвет
/Михаил/.Ер.Минало.Извор.Клиентела.



справочник14
2022

четвъртък
15 декември

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

променливосдъжд променливо променливосдъжд променливосдъжд

максимални максимални максимални максимални

8
oC 11

oC 16
oC 7

oC

00.05“нашиятследобедсБсТв”

/п/

01.15“ляваполитика”

02.10“студиоикономика”/п/

03.10“обществоикултура”/п/

04.10“думатаеваша”/п/

05.10документаленфилма

05.40“нашиятследобедсБсТв”

/п/

06.50музикаленантракт

07.20“Актуалноотденя”/п/

07.55“дискусионенклуб”/п/

08:50“парламентарностудио”

11.00 парламентарно заседание

на народното събрание -

прякопредаване

14.00“нашиятследобедсБсТв”

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“студиоикономика”

21.00“ляваполитика”/п/

22.00Твпазар

22.15 новини - централна еми-

сия/п/

22.40“Актуалноотденя”/п/

23.20“студиоикономика”/п/

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.05 сутринсъссветовнотопър-
венствопофутбол

09.25 100% будни - сутрешно то-
кшоу с мария Андонова и
стефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърстоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Звезденпрах”-твфилм
15.10 “снеженсвят”-твфилм
15.35 открийпловдив- региона-

ленетнографскимузей
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 още от деня - коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 музикабезкрай
22.00 “наполеон”-твфилм/2епи-

зод/(12)
23.00 посветаиунас
23.25 “реквием за една мръсни-

ца” - двусериен тв филм,
1серия

00.40 светътиние/п/
01.10 100%будни - сутрешно

токшоусмарияАндоноваи
стефанА.Щерев/п/

02.45 Култура.БГ - предава-
не за култура с димитър
стоянович/п/

03.40 олтаритенаБългария
04.00 “снеженсвят”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.64

21.30“скъпинаследници”-сери-
ал,еп.79

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“съдебназала:елей”-се-
риал,eп.15

00.30 “добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.14(последен)

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

18.50“некаговорят”-токшоу

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Казановаврусия”-еп.4

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.25“мъжко/женско”

01.10“вдействителност”-твшоу

02.00“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Казановаврусия”-еп.4

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

С толерантното си по-
ведение ще получите въз-
можност за изяви, пови-
шаващи благополучието. 

Възможност за доходна 
дейност ще занимава ми-
слите ви с предимство. 
Не се разсейвайте.

С желанието да сте полез-
ни и дружелюбното ви от-
ношение ще въздействате 
позитивно на хората. 

Ще създадете нови кон-
такти, а те ще ви обо-
гатяват с доста полезна 
бизнес информация.

По-често ще се вглежда-
те в хората до себе си и 
ще обменяте мисли за не-
щата, които ви вълнуват. 

Освен самостоятелната, 
и работата в екип ще бъде 
ефикасна, затова търсе-
те подходяща изява.

С желание ще се включва-
те в изпълнение на задачи, 
чрез които да подобрите 
позициите си. 

С навременните си дейст-
вия ще ускорите работа-
та си по приключване на 
семеен въпрос. 

По-бързо ще свършите с 
работата си и ще си оси-
гурите време за важна 
среща или събитие.

Нови развития ще проме-
нят отношението ви към 
конкретна задача, но ще 
промените плановете си.

С близките ще обсъжда-
те общи въпроси от зна-
чение за бъдещето. Бъде-
те дипломатични. 

Сетивата ви са отворе-
ни за новостите и без за-
труднения ще ги следвате. 
Общувайте с близките.

скръбнивести

 вИтка рангелова Иван нИколов
       кръстанова            кръстанов

       

       10.02.1923 г. - 29.11.2008 г.                  10.04.1921 г. - 21.12.2001 г.

светлина в душите ви!
с любов и благодарност!

От близките

православен
календар

скръБна вест
на 14 декември 2022 г.

поЧИна

красИМИр петров 
кръстанов

(1955-2022)
председател на областния съвет на Бас - со-

фия област, председател на движението на вете-
раните в Бсп - софия област.

дълбок поклон и признателност пред социа-
листа, антифашиста и човека!

поклонението ще се състои на 15 декември 
2022 г., четвъртък, от 12 часа в църквата в с. пе-
търч, община костинброд!

УС на БАС и ЦС на Движението 
на ветераните в БСП

Църквата почита на
15 декември св. свщмчк
елевтерий. преп. павел
латрийски

св. елевтерий, римлянин
от знатен произход, получил
от майка си Антия, обърната
вхристиянствоотапостолпа-
вел, християнско възпитание.
добреобразован,тойотмла-
динисепосветилдаслужина
Бога. на 15-годишна възраст
билръкоположензадяконна
папаАнаклет,ана18получил
санпрезвитер.на20г.билвъз-
веден в сан епископ илирий-
ски и продължил усърдно да
работи за разпространение и
укрепване на християнството.
императорАдриангоизвикал
иследмногоизтезаниязапо-
вядалдагообезглавят.майка-
танаелевтерий-Антия,която
дошладацелунеумрелияси
син, също била обезглавена.
Били посечени с меч и два-
матамъчителинаелевтерий,
коитоповременамъченията
повярваливХриста.



спорт 15
2022

четвъртък
15 декември

България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Футбол
по Ринг
22.00 Рейнджърс - Хибърниън

по БнТ 3
Плуване
10.00 СП в малък басейн в Мелбърн
СноубоРд
14.15 СК в Кареца 
(паралелен гигантски слалом)

по ЕвРоспоРТ 1
биатлон
14.55 СК в Гран борнан 
(спринт, мъже)
СнуКъР
16.30 и 20.45 инглиш оупън

глЕдаЙтЕ

всичко възможно да се възстановя и 
скоро да пея отново химна.

да живее България", обяви Фи-
шеров.

България завърши в Богота с два 
медала от движенията - злато със 
световни рекорди за мъже, младежи 
и юноши (220 кг) в изтласкването 
на 18-годишния карлос Насар (89) 
и сребро на Божидар Андреев (73) в 
изхвърлянето. Насар не записа спо-
лучлив опит в първото движение и 
остана без класиране. всичко това 

стана заради кончината на треньо-
ра на таланта от червен бряг илиан 
илиев, който внезапно си отиде сед-
мица преди шампионата в колум-
бия.

Божидар Андреев се нареди чет-
върти. състезателят на пламен Бра-
тойчев изтърва бронза, след като в 
последния опит не можа да изтласка 
190 кг. това е най-доброто ни кла-
сиране на световното. другият ни ас 
Ангел русев (55) се класира шести, 
след като се контузи на подиума.

дениел Нанков направи 
втора поправка на нацио-
налния рекорд на 100 м сво-
боден стил на световното 
по плуване в малък басейн 
в мелбърн. 19-годишният 
варненец стана първият бъл-
гарин под 48 секунди в дис-
циплината, след като плува 
на първи пост в щафетата на 
4 по 100 метра свободен стил 
с 47,81, а сега фиксира 47,30 
сек. в сериите на индивиду-
алния старт в дисциплината. 

това му отреди 25-о място. 
в най-престижната и масо-
ва дисциплина стартираха 
84 плувци, а най-добро вре-
ме в сериите даде джордан 
крукс (кайманови о-ви) с 
45,61 сек.

световният и европей-
ски шампион и световен ре-
кордьор на голям басейн в 
тази дисциплина давид по-
повичи (рум) даде четвърто 
време в сериите с 46,15 сек.

рекорд записа и бъл-

гарската щафета (микс) 
на 4 по 50 метра съчетано. 
Габриела Георгиева (гръб), 
тонислав събев (бруст), 
Йосиф миладинов (бъ-
терфлай) и диана петкова 
(св. стил) завършиха 13-и с 
общо време 1:41,37 мин., с 
което подобриха досегаш-
ния държавен рекорд от 
2018 г. Златото със свето-
вен рекорд заслужиха сАЩ 
с време с 1:35,15 мин.

тонислав събев завър-

ши 29-и в сериите на 100 
м бруст с най-добро лично 
постижение от 58,58 сек.

диана петкова зае 31-
во място на 100 м св. стил с 
54,58 сек.

световен рекорд бе по-
ставен и в другата щафе-
та -  на 4 по 200 м св. стил 
за жени. Австралийският 
квартет медисън Уилсън, 
моли калахън, Леа Нийл 
и Лани палистър фиксира 
7:30,87 мин.

България остана без голям медал 
на световното по вдигане на теже-
сти в Богота. последни в колумбий-
ската столица на подиума излязоха 
дейвид Фишеров (102 кг) и васил 
маринов. еврошампионът от проле-
тта не успя да се реализира заради 
контузия в коляното, докато мари-
нов остана девети.

Натурализираният австриец запо-
чна със 170 кг, след което не успя на 
174 и 175. Заради болките Фишеров 
дори се отказа да изтласква.

маринов преодоля 170 и 174, а на 
176 кг излезе за медал в движението, 
но тежестта не беше по силите му. 
във второто упражнение сливналия-
та остана на началната си тежест от 
203 кг, не успя да изтласка 208 и 210 
кг. Българинът остана девети в олим-
пийската категория с 377 кг двубой. 
Шампион е олимпийският първе-
нец Фарез ибрахим елбак (кат) с 
391 кг (174+217). среброто заслужи 
реза дедар (иран) с 390 (177+213), 
пред самвел Гаспарян (Арм) с 388 
(171+217) и др.

"За съжаление, се провалих. кон-
тузията в коляното, която имам вече 
почти 3 месеца, оказа своето сериоз-
но влияние. За тези 3 месеца имам 
19 инжекции в коляното. от 2 сед-
мици съм на тежки обезболяващи. 
въпреки всички трудности исках да 
участвам.

опитвах се да представя силно и 
достойно една велика държава, из-
градила име в годините в този спорт. 
този път не успях... Нито едно от тези 
неща по никакъв начин не е извинение 
за моето лошо участие. Ще направя 

Нанков с нов рекорд в Мелбърн

НаСветовнотовБогота
Българияесамосдвеотличия

Щангистите без голям медал

и вальо илиев  
напусна ЦсКА 1948

валентин илиев напусна дубъла 
на ЦСКа 1948. бившият защитник е 
решил да се раздели с клуба след раз-
говори с ръководството. 42-годиш-
ният специалист от Кнежа изведе 
тима до първото място във втора 
лига. Под негово ръководство “чер-
вените” записаха десет победи, пет 
равенства и две поражения. те зи-
муват на върха с 35 т. - с пет пред 
втория в Крумовград.

инфаркт е погубил  
Миодраг Йешич

бившият наставник на ЦСКа, 
Славия и литекс Миодраг Йешич 
трагично загуби живота си мина-
лия четвъртък в пътнотранспорт-
но произшествие, като се предпола-
гаше, че е карал много бързо и се е 
ударил челно в камион. Сръбският 
в. “Курир” обяви, че легендарният 
футболист и треньор на Партизан 
е получил инфаркт по време на шо-
фиране. това е причината да загубил 
контрол над автомобила си.

везенков и олимпиакос  
биха лидера в Евролигата

александър везенков и олимпи-
акос записаха разгромна победа над 
лидера във временното класиране 
на евролигата - Фенербахче. бъл-
гарският национал и съотборници-
те му дори не се затрудниха срещу 
“фенерите”, като спечелиха дома-
кинството си с 94:67 (31:11, 27:20, 
16:20, 20:16). Пред 10 500 зрители 
в “двореца на мира и приятелство-
то” в Пирея везенков вкара 21 точ-
ки и добави 4 борби, 2 асистенции и 
2 откраднати топки само за 24 мин. 
олимпиакос е втори в класирането 
с 9-4, а турците вече са с 10-3.

накратко

СНимкаБФВТ

дейвид Фишеров изхвърли 170 кг,  
но заради контузия не успя да 
запише класиране на Световното
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АбонАмент
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Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

Аржентина е първият фи-

налист на Световното първен-

ство. “Гаучосите” надиграха и 
разбиха Хърватия с 3:0. Главен 
герой е Лионел меси, който 
беше ключов за успеха с гол 
от дузпа и асистенция. други-

те две попадения заби Хулиан 
Алварес, който осигури нака-

зателния удар, а последното 
попадение беше изработено 
именно от меси. Седемкрат-

ният носител на “Златната 
топка” вече е с пет гола и три 
асистенции в катар. За титлата 
“албиселесте” ще спорят с по-
добрия от Франция или маро-

ко, които играха снощи.
Пред 88 966 зрители на ст. 

“Лусаил” срещата започна спо-

койно, като в началните мину-

ти липсваха положения. енцо 

Фернандес (25) опита коварен 
удар от около 20 м, който за-

трудни доминик Ливакович, 
но стражът изби. После Аржен-

тина поведе след дузпа. Хули-

ан Алварес получи страхотен 
извеждащ пас зад защитата от 
Алексис макАлистър. Напада-

телят напредна и чукна топката 
покрай вратаря, след което пад-

на след сблъсък с Ливакович. 
Йошко Гвардиол изчисти, но 
главният рефер даниеле Орса-

то посочи бялата точка, макар 
че Алварес бе отиграл топката, 
след което беше препънат от 
вратаря на “ватрените”. На Зад 
кълбото застана меси (34), кой-

то с безпощаден удар в горния 
ляв ъгъл откри. “Албиселесте” 
набързо стигнаха до втори гол. 
Алварес (39) овладя кълбото в 

собственото си поле, напредна 
50 метра, стигна до наказател-

ното поле на хърватите, където 
с помощта на два рикошета и 
лош опит за изчистване от Бор-

на Соса се озова сам срещу Ли-

вакович и не сбърка за 2:0.
второто полувреме Аржен-

тина продължи да контролира 
събитията. меси (69) получи 
отдясно след изпълнение на 
тъч. Суперзвездата напредна, а 
с гениално отиграване се осво-

боди от Йошко Гвардиол и на-

мери Алварес на дузпата. той с 

премерен удар вкара за 3:0. така 
всичко в този мач приключи.

“Опитвам се да не бъда емо-

ционален, но е трудно, защото 
съм на мечтаното място за все-

ки аржентинец. Представянето 
на моята страна е емоционално 
събитие. когато загубихме от 
Саудитска Арабия, хората бяха 
с нас, усетихме всеобща подкре-

па, а това чувство е несравни-

мо. има да направим още една 
крачка”, каза селекционерът на 
Аржентина Лионел Скалони.

“Заслужена загуба. Поздра-

вявам Аржентина за победата 
им. трябва да се държим заед-

но, да вдигнем глави. Няма за 
какво да упреквам играчите си, 
да се оплакваме. Ще се борим 
за третото място. Създадохме 
няколко добри ситуации, но 
без реални шансове. Бяхме се 
подготвили, но ни липсваше ис-

тински нападател. момчетата 
дадоха максимума от себе си на 
този турнир. трябва да се под-

готвим за предстоящия мач”, 
каза селекционерът на “ватре-

ните” Златко далич.

Лионел меси ще изи-

грае последния си мач на 
Световни в неделя. Звез-

дата на световния футбол 
призна, че не планира 
да играе след 4 години в 
САЩ, мексико и канада. 
Финалът в катар ще е бе-

нефис за 7-кратния носи-

тел на “Златната топка” 
на големи шампионати. 

меси изтегли Аржен-

тина до финала след 3:0 
над Хърватия. За Лео 
това бе мач №172 за “га-

учосите”.
“чувствам се щаст-

лив, че мога да постигна 

това - да завърша карие-

рата си на Световно пър-

венство по футбол, като 
изиграя последния си 
мач именно на финала. 
да завърша по този на-

чин ще бъде най-добре”, 
каза меси.

35-годишният фут-

болист играе на пети 
мондиал, като надмина 
рекорда на диего мара-

дона и Хавиер масчера-

но. С петия си гол в катар 
той също така изпревари 
Габриел Батистута и 
стана голмайстор №1 за 
Аржентина на финали, 

отбелязвайки 11 попаде-

ния. в катар Лео има и 
три асистенции.

“всичко е хубаво от-

носно тези рекорди, но 
важното е да успеем да 
постигнем целта на целия 
отбор, което е най-краси-

вото нещо. Само на една 
крачка сме, след като се 
борихме упорито, и ще 
дадем всичко от себе си, 
за да се случи този път”, 
допълни меси. той ста-

на първият футболист с 
участие в 20 гола на Све-

товни, след като има и 
девет асистенции.

Лука модрич обвини съдията даниеле 
Орсато за загубата от Аржентина с 0:3. Ли-

дерът на Хърватия смята, че дузпата, която 
вратарят доминик Ливакович направи, е 
била силно пресилена. италианският ре-

фер обаче категорично посочи бялата точ-

ка, а до вАр въобще не се стигна.
“Бяхме добре, контролирахме играта 

и този корнер, който съдията не ни даде, и 
дузпата, която за мен не беше такава, про-

мени всичко. Аржентинецът шутира и се 
сблъсква с нашия вратар, той отива към 
него, аз не мога да повярвам, че даде тази 
дузпа. това промени хода на мача. той е 
един от най-слабите рефери. Но не можем 
да променим нищо”, каза модрич.

Мондиалпо 
по БНТ 1
9.05 Сутрин със Световното

по БНТ 3
15.30 Франция - Мароко (п)
19.00 Аржентина - Хърватия (п)

Гледайте

1/2-финали
аржентина - Хърватия 3:0 1:0 

меси (34-д) 3:0 Алварес (39 и 69); сно-
щи: Франция - мароко.

Резултати

Хиляди фенове се събраха в центъра на Буенос Айрес, 
за да отпразнуват победата на Аржентина

„Гаучосите”разбихаХърватия

Аржентина на финала
СниМкиБТА

От дузпа Лео Меси открива резултата за успеха над Хърватия с 3:0

Световното било уредено в полза 
на Аржентина. Според испански жур-

налисти именно Лео меси ще вдигне 
пръв ценния трофей. до тази сцена ос-

тава една победа.
“Уредено ли е Световното първен-

ство? За меси”, това пита журналистът 
на в. “Ас” Анхел марбан. той подкре-

пя тезата си с пристрастна публикация 
в туитър в официалния испаноезичен 
профил на мондиал 2022 часове преди 
1/2-финала с Хърватия (3:0). “днес е”, 

пишеше в туита, придружен с емоти-

кон на аржентинското знаме.
мнозина приемат това като твърде 

странно, тъй като официалният канал 
на ФиФА трябва да е неутрален.

друг испански журналист - енрике 
Балестър, обърна внимание на дузпите 
в полза на аржентинците. 11-метрови-

ят наказателен удар, отсъден за “гаучо-

сите” срещу Хърватия, е четвъртият до 
момента за тима на Лионел Скалони в 
игровото време на мачовете.

меси с бенефис на Световни

мондиалът бил уреден 

Лука модрич 
обвини съдията


